
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-

τές από το 14ο ∆ηµοτικό Σχολείο Ρεθύµνου, σελ. 8491

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.8471
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8472-8486
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 8 Ιουνίου 2010, σελ.8487
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας:
i. σχετικά µε τα νέα υποπρογράµµατα του Ταµείου

Εγγυοδοσίας Μικρών και Πολύ Μικρών Επιχειρήσεων κ.λπ.,
σελ.8488

ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την αντιµετώπιση της
ακρίβειας κ.λπ., σελ.8489

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα οικονο-
µικά προβλήµατα του κλάδου των περιπτεριούχων κ.λπ.,
σελ. 8491

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών της Νέας
∆ηµοκρατίας προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το διορισµό
∆ιοικούσας Επιτροπής Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας,
σελ.8494

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ Σ., σελ. 8488, 8489, 8491
ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ Α., σελ. 8490
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8492
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 8491, 8492, 8493
ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ Κ., σελ. 8488

Β. Επί της επερώτησης:
ΒΑΓΙΩΝΑΣ Γ., σελ. 8496
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 8499
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ., σελ. 8496
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ. 8500
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 8494, 8500
ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ Ι., σελ. 8497, 8501
ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ Σ., σελ. 8498, 8502
ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ Ζ., σελ. 8495, 8501
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Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουνίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του ∆’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Αθανασία Μερε-
ντίτη, Βουλευτή Τρικάλων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μαγνη-
σίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία
ο ∆ήµος Γόννων Λάρισας ζητεί να ρυθµιστεί η λειτουργία της
Αγροτικής Τράπεζας στους Γόννους Λάρισας, έτσι ώστε να εξυ-
πηρετεί τις ανάγκες των κατοίκων της ευρύτερης περιοχής.

2) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Πιερίας
ζητεί το διορισµό των πολυτέκνων εκπαιδευτικών στη δηµόσια
εκπαίδευση.

3) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στους κιν-
δύνους που εγκυµονούν για την υγεία οι αεροψεκασµοί.

4) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία το Βιοτεχνικό Πάρκο ΑΓ. ΝΙΚΟΛΑΟΥ Α.Ε.
ζητεί την επίλυση προβλήµατος που αφορά στη µεταβίβαση βιο-
τεχνικών οικοπέδων.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου Παροικίας Πάρου ζητεί την οριστική
και άµεση επίλυση του κτηριακού προβλήµατος του σχολείου.

6) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΌΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο 547 Τάγµα
Πεζικού που εδρεύει στο Ρέθυµνο.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σωµα-
τείων Ηρακλείου ζητεί τη διαλεύκανση και την απόδοση
δικαιοσύνης για τα αθλητικά θέµατα που έχουν ήδη καταγγελθεί

και καταγγέλλονται.

8) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδε-
µόνων των Μαθητών του 5ου ∆ηµοτικού Σχολείου Καλαµπάκας
ζητεί την άµεση επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος που αντι-
µετωπίζει το σχολείο αυτό.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ζητεί να µην αυξηθούν τα τιµολό-
για της ∆ΕΗ για τους αγρότες.

10) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Μαθη-
τών Ειδικών Σχολείων - Ιδρυµάτων - Θεραπευτηρίων και Ατόµων
µε ειδικές αναπηρίες Νοµού Λάρισας ζητεί να εγκριθεί η λει-
τουργία των κατασκηνώσεων ΑΜΕΑ Αγίας Παρασκευής Στοµίου
Λάρισας για το καλοκαίρι του 2010.

11) Οι Βουλευτές Α Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν αναφορά,
µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Αναπηρία ζητεί
την ανάκληση της απόφασης της Νοµαρχίας Ανατολικής Αττικής
να µη λειτουργήσουν οι παιδικές κατασκηνώσεις στον Άγιο Αν-
δρέα και την Κερατέα Αττικής.

12) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία ο ∆ήµος Γόννων Λάρισας ζητεί να λειτουρ-
γήσει το Γραφείο της Αγροτικής Τράπεζας στους Γόνους µε
τρόπο που να εξυπηρετεί τις ανάγκες των κατοίκων της ευρύτε-
ρης περιοχής.

13) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Ένωση Συνταξιούχων του ΝΑΤ Περι-
φέρειας Θεσσαλίας διαµαρτύρεται για τα νέα οικονοµικά και φο-
ρολογικά µέτρα.

14) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στον κίν-
δυνο να ακινητοποιηθούν τα ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ στα
Νοσοκοµείου του Νοµού Ηλείας, λόγω των οφειλών προς τους
πρατηριούχους υγρών καυσίµων.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα των δανειοδοτηθέντων πυρόπληκτων κατοίκων του
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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Νοµού Ηλείας.

16) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Όµιλος Φίλων Αγρίλη ∆ήµου Φι-
λιατρών Νοµού Μεσσηνίας ζητεί την επίσπευση των διαδικασιών
οριοθέτησης του οικισµού Αγρίλη Φιλιατρών Μεσσηνίας.

17) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία Κάτοικοι Χρυσοχωρίου Ηλείας
καταγγέλλουν πως από το ∆εκέµβριο του 2009 το ΤΑΠ Πύργου
Ηλείας δεν έχει προβεί σε καµµία πληρωµή αποζηµίωσης για την
αποκατάσταση των πυρόπληκτων οικηµάτων.

18) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στο
Γ.Ν. και Κ.Υ. Τρικάλων ζητεί την κάλυψη των αναγκών του νοσο-
κοµείου µε ειδικευµένο προσωπικό.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο οι αλιείς της Αχαΐας ζητούν να
συνεχίσουν να ψαρεύουν κατά παρέκκλιση των κοινοτικών κανο-
νισµών.

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Σκύδρας Ν. Πέλλας ζητεί
την παραχώρηση έκτασης για τη δηµιουργία υδροθεραπευτη-
ρίου στο ∆.∆. Λουτροχωρίου της περιοχής του.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην πιθανότητα κα-
θυστέρησης κατασκευής του έργου Πείρου - Παραπείρου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται πως η ∆ΕΣΕ θα ερ-
γάζεται µε µειωµένο προσωπικό έως την πρόσληψη νέου
προσωπικού.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε υπερτιµολογή-
σεις στις προµήθειες ορθοπεδικών υλικών του ΙΚΑ.

24) Ο Βουλευτής Αττικής (Υπόλοιπο) κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Άνοιξης Αττικής ζητεί
τη νοµοθετική ρύθµιση του ζητήµατος κύρωσης των ορίων προ
του έτους 1923 οικισµών των ∆ήµων Αγίου Στεφάνου και Άνοιξης
Αττικής.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην απόφαση του
Υπ. Οικονοµικών να παρατείνει µέχρι τον Σεπτέµβριο τις επι-
στροφές του ΦΠΑ.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Μόβρης Αχαΐας ζητεί να κατα-
βληθούν τα ποσά στους δικαιούχους κατοίκους της περιοχής
του, που εκτάσεις τους απαλλοτριώθηκαν ή επιτάχθηκαν για την
κατασκευή της Ολυµπίας Οδού.

27) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Σωµατείο Ορυχείων - Σταθ-
µών ∆ΕΗ - Μεγαλόπολης ζητεί την άµεση σύναψη συµβάσεων
και την κάλυψη µε µόνιµους γιατρούς των Πολυϊατρείων της ∆ΕΗ
στη Μεγαλόπολη.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο καταγγέλλεται πως η ∆ιεύ-
θυνση Ελέγχου Συντήρησης Έργων της Περιφέρειας ∆υτικής
Ελλάδος, έµεινε χωρίς προσωπικό, µετά τη λήξη των συµβάσεων
των εργαζοµένων σε αυτήν.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην επικινδυνότητα
που προκαλεί ο ελλιπής φωτισµός στην περιοχή που εκτελούνται
έργα στην ΝΕΟ Πατρών - Αθηνών.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην ακινητοποίηση
των ασθενοφόρων του ΕΚΑΒ, λόγω ανεξόφλητων λογαριασµών
προς τους πρατηριούχους υγρών καυσίµων.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο ζητείται η απόσυρση της επι-
βολής του ειδικού φόρου τηλεόρασης.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο καταγγέλλεται η κατάργηση
του επιδόµατος στις τρίτεκνες µητέρες.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 9317/27-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσούρα Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 10021/12594/443/20-
05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

8472 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8474 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 9368/28-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή (Μάκη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ.28152/20-

05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

8476 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8478 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 9407/28-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γαληνού Σπυρίδωνα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ10023/11756/916/

20-05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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8480 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 9520/30-04-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Σκυλλάκου Αντώνιου, Νάνου Απόστολου δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. οικ.28041/20-05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό

Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η
ακόλουθη απάντηση:
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8482 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 9533/30-04-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αυγερινοπούλου ∆ιονυσίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1484Β/20-

05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 9749/05-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πρωτόπαπα Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/12529/

431/20-05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 8 Ιουνίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 7105/5-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανωλάκη προς
την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίµων, σχετικά µε την
ένταξη σε κάποιο πρόγραµµα του έργου της Λιµνοδεξαµενής στο
∆ηµοτικό ∆ιαµέρισµα Ρίζας του ∆ήµου Ξυλοκάστρου.

2.- Η µε αριθµό 9192/23-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου Νάκου προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την αποκατάσταση και αποζηµίωση των ακτηµόνων και κτη-
νοτρόφων της πρώην λίµνης Κάρλας, που θίγονται από την επα-
νασύσταση της λίµνης.

3.- Η µε αριθµό 9541/30-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας Γεωργίου Μαυρίκου προς
τον Υπουργό Εργασίας & Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την
λήψη µέτρων για την επίλυση των προβληµάτων που αντιµετω-
πίζουν οι εργαζόµενοι στον κλάδο του Μετάλλου.

4.- Η µε αριθµό 8082/24-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την ενεργοποίηση
του προγράµµατος εθελοντικού επαναπατρισµού των µετανα-
στών.

5.- Η µε αριθµό 8678/13-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την επίλυση των προβληµάτων που απασχολούν τον κλάδο
των Ξενοδοχοϋπαλλήλων.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 5862/9-2-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίµων, σχετικά
µε την άµεση δηµοπράτηση και κατασκευή των φραγµάτων Αµι-
ρών - Αγ.Βασιλείου και Καλαµίου στο Νοµό Ηρακλείου.

2.- Η µε αριθµό 6744/1-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίµων, σχετικά µε την προκήρυξη
έργων στο Νοµό Κιλκίς, στον προγραµµατισµό του Υπουργείου
για την 4η Προγραµµατική Περίοδο (2007-2013).
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 864/1-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κα-
τρίνη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
τη λειτουργία των Λουτρών Καϊάφα, κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 867/1-6-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Χα-
τζηδάκη προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τα νέα υποπρογράµµατα του Ταµείου Εγ-
γυοδοσίας Μικρών και Πολύ Μικρών Επιχειρήσεων, κ.λπ..

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωνσταντίνου Χα-
τζηδάκη έχει ως εξής:

«Πριν από τις εκλογές το ΠΑΣΟΚ υποσχόταν ότι θα ενισχύσει
και θα διευρύνει τα προγράµµατα του Ταµείου Εγγυοδοσίας Μι-
κρών και Πολύ Μικρών Επιχειρήσεων. Ωστόσο, φαίνεται να κάνει
ακριβώς το αντίθετο. Το ΠΑΣΟΚ, που πέρυσι έκανε κριτική,
φέτος, εν µέσω οικονοµικής κρίσης, έριξε τη δραστηριότητα του
«ΤΕΜΠΜΕ» 15 φορές κάτω.

Μετά από δική µας παρότρυνση, το αρµόδιο Υπουργείο ανα-
κοίνωσε πριν από δύο µήνες δύο υποπρογράµµατα του «ΤΕ-
ΜΠΜΕ». Τα υποπρογράµµατα – τιµολόγια κεφαλαίου κίνησης και
κάλυψη ασφαλιστικών και φορολογικών υποχρεώσεων – ενερ-
γοποιήθηκαν πρόσφατα, αλλά δυστυχώς, µε δυσµενείς όρους
για τους ενδιαφερόµενους. Πρώτον, η δανειοδότηση γίνεται
πλέον µε επιτόκιο euribor +6%. Επιτόκιο, δηλαδή, πολύ υπερδι-
πλάσιο από εκείνο που προέβλεπε το πρόγραµµα της Νέας ∆η-
µοκρατίας (euribor +2,1%). ∆εύτερον, αφορά τιµολόγια χωρίς
τον ΦΠΑ, που ο επιχειρηµατίας καλείται να καταθέσει στην τρά-
πεζα, κατά την εκταµίευση του δανείου επιβαρύνοντας σηµα-
ντικά, τη ρευστότητα της επιχείρησης του. Τρίτον, η προµήθεια
για το «ΤΕΜΠΜΕ» στη β’ φάση του προγράµµατος ήταν 0,25%
εφάπαξ επί της εγγύησης, πλέον φτάνει το 2,1% και το 1,5%,
αντιστοίχως για κάθε πρόγραµµα, επί του δανείου και πρέπει να
καταβάλλεται όταν εγκρίνεται το δάνειο στον επιχειρηµατία.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Γιατί δεν εξασφαλίστηκαν ευνοϊκότεροι όροι για τα νέα προ-

γράµµατα;
Πώς συνδυάζονται τα νέα προγράµµατα µε το ήδη υφιστά-

µενο, το οποίο έχει πολύ πιο ευνοϊκούς όρους για τις επιχειρή-
σεις; Και αν το υφιστάµενο εξακολουθεί να ισχύει, ποια είναι η
προστιθέµενη αξία των καινούργιων;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χατζηδάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Αρ-
ναουτάκης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και

Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, η τόνωση της πραγµατικής οικονοµίας, η

αναθέρµανση της αγοράς αποτελούν βασική προτεραιότητα του
Υπουργείου µας. Για το λόγο αυτό προχωρήσαµε στην εφαρ-
µογή δύο νέων προγραµµάτων του «ΤΕΜΠΜΕ», τα οποία φιλο-
δοξούµε ότι θα λειτουργήσουν υποστηρικτικά και θα δώσουν
σηµαντική ανάσα σε χιλιάδες επιχειρήσεις, που αντιµετωπίζουν
προβλήµατα βιωσιµότητας,

Σύµφωνα µε αυτά τα δύο νέα προγράµµατα, τα δάνεια έχουν
εξαετή διάρκεια και ταυτόχρονα περίοδο χάριτος δύο ετών. Πα-
ράλληλα δεν ζητούνται εξασφαλίσεις για τα δάνεια έως 40.000
ευρώ, που σύµφωνα µε έρευνες των επιµελητηρίων, θα αποτε-
λούν τη συντριπτική πλειοψηφία των εγγυηµένων δανείων.

Ακόµη, να σας επισηµάνω ότι τα άτοκα κεφάλαια κίνησης, που
δόθηκαν στο πρώτο εξάµηνο του 2009 καθώς και τα έντοκα κε-
φάλαια κίνησης euribor εξαµήνου συν 2,1%, που εγγυάται η «ΤΕ-
ΜΠΜΕ Α.Ε.», από τον Απρίλιο του 2009 έως σήµερα έχουν
διάρκεια µόλις τριών ετών. Αυτή η διάρκεια, όµως, φαίνεται ότι
δυσκολεύει την εύκολη αποπληρωµή των δανείων µε αποτέλε-

σµα εδώ και δύο µήνες να ζητούν επιµελητήρια, επιχειρήσεις και
τράπεζες την µετατροπή τους σε διάρκεια έξι ετών, όπως ακρι-
βώς τα δύο νέα προγράµµατα που φέρνουµε.

Επιπρόσθετα το επιτόκιο δανεισµού θα είναι και για τα δύο
προγράµµατα το ίδιο και µπορεί να φτάσει, κατά ανώτατο όριο,
το 7%. Στην ελληνική αγορά δεν διατίθενται σήµερα δάνεια µε
παρόµοιο χαµηλό κόστος δανεισµού έχοντας διάρκεια έξι ετών
και περίοδο χάριτος δύο ετών και µε µηδενικές εξασφαλίσεις από
την πλευρά των επιχειρήσεων.

Επειδή, στην ερώτησή σας αναφερθήκατε στο υφιστάµενο
πρόγραµµα, θα ήθελα να σας τονίσω ότι η βούληση του Υπουρ-
γείου µας ήταν να διορθώσουµε τις αστοχίες, που είχαµε εντο-
πίσει και να προχωρήσουµε σε µεγάλες και σηµαντικές αλλαγές
όσον αφορά την κάλυψη πρώτων υλών, εµπορευµάτων και υπη-
ρεσιών.

Και για να γίνω πιο συγκεκριµένος το πρόγραµµα της δεύτε-
ρης φάσης, που βρίσκεται σε εξέλιξη, αφορά επιχειρήσεις που
έχουν κλείσει τουλάχιστον τρεις διαχειριστικές χρήσεις. Απο-
κλείονται, δηλαδή, όλες οι νέες επιχειρήσεις που λειτουργούν
έως τρία χρόνια στην αγορά. Επίσης, αποκλείονται από το πρό-
γραµµα της δεύτερης φάσης όλες οι επιχειρήσεις που δεν έχουν
θετικό πρόσηµο στα σωρευτικά αποτελέσµατα προ αποσβέσεων,
ενώ το µέγιστο ύψος του δανείου ανέρχεται σε 150.000 ευρώ.

Αντίθετα το νέο πρόγραµµα απευθύνεται σε όλες τις εταιρείες.
Εταιρείες, δηλαδή, που µπορεί ήδη να υφίστανται ή και είναι νέες
ή ακόµη και εταιρείες που είναι υπό σύσταση. Το πρόγραµµα δεν
θέτει ως προαπαιτούµενο τα προηγούµενα αποτελέσµατα προ
αποσβέσεων και φόρων. Εκδίδει δίγραµµες επιταγές για να κα-
λύψει συγκεκριµένα τιµολόγια, παραστατικά, συµβάσεις, ώστε
να αποφευχθεί οποιοσδήποτε εκτροχιασµός του σκοπού του δα-
νείου, ενώ το ανώτατο ύψος του δανείου είναι 300.000 ευρώ.

Τέλος, θα ήθελα να επαναλάβω τη διαφορά στους όρους του
δανείου. Το νέο πρόγραµµα έχει δάνεια εξαετίας, µε διετή πε-
ρίοδο χάριτος, µε την ευκολότερη αποπληρωµή των τοκοχρεο-
λυσίων των δανείων, ενώ η δεύτερη φάση έχει δάνεια τριετίας
χωρίς περίοδο χάριτος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Κωνστα-
ντίνος Χατζηδάκης, για να αναπτύξει και προφορικά την ερώτησή
του και να απαντήσει στον Υπουργό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, χωρίς καµµία αµφιβολία όλοι σ’ αυτή την Αί-

θουσα θέλουµε να στηρίξουµε τη ρευστότητα των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων. Εγώ πραγµατικά, όµως, βρίσκω ότι υπάρχουν
πολλά σοβαρά και δοµικά προβλήµατα στα δύο καινούργια προ-
γράµµατα του «ΤΕΜΠΜΕ», τα οποία έθιξα µε τη γραπτή µου ερώ-
τηση και τα οποία θα αναπτύξω ακόµα περισσότερο.

Για να µην είµαστε θεωρητικοί, ας πάρουµε το παράδειγµα
ενός επιχειρηµατία, κύριε Υπουργέ, ο οποίος κάνει ένα δάνειο
µε εγγύηση «ΤΕΜΠΜΕ» της τάξεως των 100.000 ευρώ. Ο επιχει-
ρηµατίας αυτός θα πρέπει τώρα να προκαταβάλει ρευστό 23.000
ευρώ για το ΦΠΑ -από πριν πρέπει να τα προκαταβάλει, όχι αφού
πάρει το δάνειο- και 2.100 ευρώ για προµήθεια. Το σύνολο είναι
25.100 µε τους δικούς σας όρους. Με τους δικούς µας όρους
ήταν µόνο 200 ευρώ, γιατί τόση ήταν η προµήθεια.

Αυτό, λοιπόν, είναι ένα ερώτηµα το οποίο νοµίζω ότι πολύ δύ-
σκολα µπορεί να απαντηθεί από οποιονδήποτε καλόπιστο παρα-
κολουθεί αυτή τη συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πόσο ήταν ο ΦΠΑ πριν;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: ∆εν χρειαζόταν η προκατα-

βολή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα κατεβάλλετο κάπου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Χρειαζόταν στην πορεία,

αλλά τώρα πριν πάρεις το δάνειο, πρέπει να τον προκαταβάλεις.
Από εκεί και πέρα λέει ο κύριος Υπουργός -δεν είναι της αρ-

µοδιότητός του, αλλά προφανώς τον πληροφόρησαν οι αρµό-
διες υπηρεσίες- ότι τα δάνεια θα είναι εξαετούς διαρκείας.
Πράγµατι. Το σύνολο των τόκων που θα πληρώσει αυτός ο επι-
χειρηµατίας, για τον οποίο µιλάµε στην εξαετία κύριε Υπουργέ,
θα είναι 34.200 ευρώ, ενώ στο προηγούµενο πρόγραµµα, το δικό
µας πρόγραµµα, το οποίο εξακολουθεί να ισχύει, είναι 7.363
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ευρώ.
Αυτή είναι η διαφορά που προκύπτει από το euribor συν 2,1%

που ήταν µε µας και το euribor συν 6% που είναι τώρα.
Έχω εδώ µια σειρά από άλλα προβλήµατα, τα οποία υφίστα-

νται. Θα αναφερθώ στα πιο σηµαντικά. Οι ελεύθεροι επαγγελ-
µατίες, κύριε Υπουργέ, αποκλείονται και από τα δύο καινούργια
προγράµµατα µε αποτέλεσµα να στερείται ο ΟΑΕΕ, το πρώην
ΤΕΒΕ, της ουσιαστικής αναχρηµατοδότησης που χρειάζεται αυτή
την ώρα λόγω των προβληµάτων που αντιµετωπίζει.

Εξακολουθεί να ισχύει και το δικό µας πρόγραµµα µε τα χα-
µηλότερα επιτόκια και προφανώς τα δύο καινούργια. Αυτό δηµι-
ουργεί µία σύγχυση και δίνει τη δυνατότητα στις τράπεζες να
επιλέγουν µεταξύ καλών και κακών πελατών. Τους καλούς πε-
λάτες θα τους εντάσσουν όπως φαίνεται στο δικό µας πρό-
γραµµα, το οποίο δίνει περισσότερες δυνατότητες. Τους κακούς
πελάτες θα τους εντάξουν στα δικά σας προγράµµατα.

Επίσης, το δικό µας πρόγραµµα υποχρέωνε τις επιχειρήσεις,
που δανείζονταν, να κρατούν τις θέσεις εργασίας για τρία χρό-
νια. Το δικό σας πρόγραµµα δεν προβλέπει απολύτως τίποτα.
Ακόµα, απ’ αυτά που είπατε και από αυτά που σας έδωσαν οι αρ-
µόδιες υπηρεσίες, προκύπτει η ψευδαίσθηση ότι, ενώ µε µας
υπήρχε υποχρέωση στη δεύτερη φάση για µέσο όρο κερδοφο-
ρίας τριών ετών για τις επιχειρήσεις, σε σας δεν θα υπάρχει κά-
ποια τέτοια υποχρέωση.

Είναι λάθος, διότι ρητώς προβλέπεται αξιολόγηση µιας επι-
χείρησης σύµφωνα µε τους κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης από τις ίδιες τις τράπεζες. Άρα και πάλι νοµίζω ότι
επιχειρείται από την Κυβέρνηση να παραπλανηθεί η κοινή γνώµη.

Εν πάση περιπτώσει, είναι βέβαιο ότι τα καινούργια προγράµ-
µατα είναι πολύ λιγότερο ευνοϊκά από τα προηγούµενα. Υπήρ-
χαν οι προεκλογικές δεσµεύσεις της Κυβέρνησης, οι οποίες δεν
τηρήθηκαν και κυρίως δεν τηρήθηκε η δέσµευσή της να υπάρξει,
αν θέλετε, αύξηση της δραστηριότητας του «ΤΕΜΠΜΕ».

Αν συγκρίνετε τι έγινε το πρώτο τετράµηνο του 2009 και το
πρώτο τετράµηνο του 2010, η δραστηριότητα του «ΤΕΜΠΜΕ»
έπεσε κάτω δεκαπέντε φορές. Όχι 15%, όπως είπα και άλλη µια
φορά σ’ αυτή την Αίθουσα, αλλά δεκαπέντε φορές. Η σύγκριση
είναι καταλυτική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χατζηδάκη.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότη-
τας, κ. Σταύρος Αρναουτάκης για τη δευτερολογία του.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και

Ανταγωνιστικότητας): Θα ήθελα να υπενθυµίσω στον αγαπητό
συνάδελφο, ότι άλλα ήταν τα επιτόκια όταν είχατε βάλει εσείς το
πρόγραµµα και άλλα είναι τα σηµερινά.

Επίσης, δεν πρέπει να ξεχνούµε πόσοι επιχειρηµατίες πήραν
δάνεια στην πρώτη και δεύτερη φάση. Πήραν αυτοί οι επιχειρη-
µατίες, οι οποίοι δεν είχαν ανάγκη. Επιχειρηµατίες οι οποίοι
έπαιρναν τα χρήµατα ως «καλοί πελάτες» από τις τράπεζες και τα
πήγαιναν κατευθείαν σε καταθέσεις µε υψηλά επιτόκια.

Θέλω, επίσης, να αναφερθώ για το ΦΠΑ αγαπητέ συνάδελφε,
και να πω ότι πάγια τακτική των προγραµµάτων που προκηρύσ-
σονται από τη Γενική Γραµµατεία Βιοµηχανίας αποτελεί η µη
χρηµατοδότηση δαπανών, οι οποίες αν και µπορεί να ανακτη-
θούν, δεν ανακτώνται. Για το λόγο αυτό εκτιµούµε ότι µπορούµε
να προχωρήσουµε σε µία καλύτερη προσπάθεια για όλα τα προ-
γράµµατα του «ΤΕΜΠΜΕ».

Και επίσης, θέλω να πω ότι από την πρώτη στιγµή που αναλά-
βαµε είχαµε δεσµευτεί ξεκάθαρα ότι θα στηρίξουµε µε όλες µας
τις δυνάµεις έναν από τους βασικούς πυλώνες της ελληνικής οι-
κονοµίας, τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Με τα νέα προγράµµατα κάνουµε ένα µεγάλο και ουσιαστικό
βήµα τόσο για τη διασφάλιση της βιωσιµότητάς τους µέσω της
ενίσχυσης της ρευστότητάς τους όσο και της γενικότερης στή-
ριξης της επιχειρηµατικότητας σε περιφερειακό επίπεδο. Εκτι-
µούµε ότι τα αποτελέσµατα θα είναι θετικά για όλες τις µικρές και
µεσαίες επιχειρήσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, τον

κύριο Υπουργό.
Η τρίτη µε αριθµό 877/1-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
την ανάγκη αναστήλωσης του κάστρου στη Σκύρο κ.λπ.. δεν θα
συζητηθεί, λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 872/1-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’
Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, σχετικά µε τα προβλήµατα που περιορίζουν
την προοπτική της τουριστικής ανάπτυξης του Πειραιά κ.λπ., δεν
θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 879/1-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’
Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη διαµόρφωση του αρ-
χαιολογικού χώρου του Σουνίου κ.λπ. δεν θα συζητηθεί, λόγω
κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 851/31-5-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Αθανασίας Μερεντίτη προς την Υπουργό Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για
την αντιµετώπιση της ακρίβειας κ.λπ..

Θα απαντήσει για λογαριασµό του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, ο παριστάµενος Υφυπουρ-
γός κ. Σταύρος Αρναουτάκης.

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης της Βουλευτού κ.
Μερεντίτη έχει ως εξής:

«Η οικονοµική κρίση έχει υποβαθµίσει δραµατικά την αγορα-
στική δύναµη των ελληνικών νοικοκυριών, ενώ οι πληθωριστικές
πιέσεις που ακολούθησαν τις αυξήσεις του ΦΠΑ και των ειδικών
φόρων κατανάλωσης, καθιστούν επιτακτική την ανάγκη λήψης
µέτρων για τον περιορισµό των αυξήσεων στις τιµές, τον έλεγχο
των καρτέλ και την προστασία των δικαιωµάτων του Έλληνα κα-
ταναλωτή.

Ταυτόχρονα, πληθαίνουν οι καταγγελίες πολιτών, αλλά και κα-
ταναλωτικών οργανώσεων ότι οι εκπτώσεις στις τιµές προµή-
θειας βασικών καταναλωτικών αγαθών, συχνά είναι παραπει
στικές και είτε δεν πρόκειται για πραγµατικές εκπτώσεις αγαθών,
αλλά απλά για προωθητικές ενέργειες που µόνο στόχο έχουν την
ώθηση του καταναλωτή ν’ αγοράσει περισσότερα προϊόντα, είτε
υποκρύπτουν ένα άρτια οργανωµένο µηχανισµό παράνοµων ανα-
τιµήσεων.

Εν όψει των παραπάνω ερωτάται η αρµόδια Υπουργός;
1 Τι µέτρα προτίθεται να λάβει για τον έλεγχο της αγοράς και

την προστασία των καταναλωτών από ενδεχόµενες νέες αυξή-
σεις τιµών;

2 Υπάρχουν στοιχεία που να αντικρούουν τα καταγγελλόµενα
περί «κρυφών» αυξήσεων µέσω εικονικών εκπτώσεων και προ-
σφορών;»

Ο κ. Σταύρος Αρναουτάκης, Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, έχει το λόγο να απαντήσει στην
επίκαιρη ερώτηση µε χρόνο τριών λεπτών.

Ορίστε, κύριε Αρναουτάκη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αγαπητοί συνάδελφοι, γνωρί-
ζουµε ότι οι συνθήκες διαµόρφωσης των τιµών στην ελληνική
αγορά περνούν µέσα από χρόνιες στρεβλώσεις λειτουργίας των
αγορών, που συνδέονται σε µεγάλο βαθµό µε την κατάχρηση της
ισχύος των προµηθευτών, την ύπαρξη ρυθµιστικών εµποδίων
που έθεταν περιορισµούς στη λειτουργία του ανταγωνισµού και
τη διαχρονική µείωση των επενδύσεων στους δευτερογενείς κλά-
δους της οικονοµίας τα τελευταία χρόνια. Απέναντι σ’ αυτήν την
κατάσταση, το Υπουργείο µας παραθέτει µία ολοκληρωµένη
στρατηγική, µε σκοπό τη διαφύλαξη του εισοδήµατος των πολι-
τών και την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών. Έχουµε ξε-
κινήσει ήδη να εφαρµόζουµε τη στρατηγική µας µε απτά
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αποτελέσµατα σ’ ένα σύνολο κλάδων της οικονοµίας.
Ειδικότερα, ενεργοποιήσαµε από µηδενική βάση το µηχανισµό

εποπτείας της αγοράς µε την ενίσχυση της Ειδικής Υπηρεσίας
Εποπτείας Αγοράς και τη λειτουργική αξιοποίηση του Παρατη-
ρητηρίου Τιµών. Για πρώτη φορά δόθηκε από το Υπουργείο Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας εντολή υποβολής
των αναλυτικών φακέλων τεκµηρίωσης και των ενδοοµιλικών συ-
ναλλαγών τους σε σαράντα πολυεθνικές εταιρείες µε µεγάλα µε-
ρίδια αγοράς σε βασικά αγαθά, µε σκοπό να διαπιστωθεί εάν και
κατά πόσο υφίστανται υπερτιµολογήσεις στις τιµές πώλησης των
προϊόντων των διεθνικών οµίλων στη χώρα και οι τιµές που χρη-
σιµοποιούνται για τις ενδοοµιλικές τιµολογήσεις διαφέρουν από
αυτές που χρησιµοποιούνται για συναλλαγές µε τρίτους.

Ειδικότερα, για τη διασφάλιση όρων ανταγωνιστικής λειτουρ-
γίας των αγορών οι πρωτοβουλίες που έχουµε ήδη λάβει, αφο-
ρούν τα εξής: Με την αναµόρφωση του αντιµονοπωλιακού
ν.703/77 προωθείται η αναβάθµιση της ανεξαρτησίας της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού, καθιερώνονται σαφή κριτήρια οριοθέτη-
σης των πεδίων παρέµβασής της, υιοθετείται νέα
αποτελεσµατικότερη, οργανωτική και διοικητική διάρθρωση της
επιτροπής.

Οι προωθητικές ενέργειες που αποτελούν µεν διεθνή πρα-
κτική, στη χώρα µας χρησιµοποιούνται σε υπερβολικό βαθµό και
σύµφωνα µε επίσηµα στοιχεία φθάνουν µεσοσταθµικά σε ποσο-
στό 33% και σε ορισµένους κλάδους στο 95% του τζίρου των
προϊόντων που πωλούνται µέσω αυτών. Βασικές παρενέργειες
αυτής πρακτικής είναι ότι ο καταναλωτής αποπροσανατολίζεται
στην προσπάθεια του να διαπιστώσει τη σχέση αξίας προς τιµή.
Οι επιχειρήσεις αποφεύγουν τις πάγιες µειώσεις τιµών στο ράφι,
µειώνοντας έτσι τις συνθήκες ανταγωνισµού. Αυτές οι πρόχειρες
µειώσεις τιµών δεν καταγράφονται στο ∆είκτη Τιµών Κατανα-
λωτή. Η ισχύουσα αγορανοµική διάταξη δεν εφαρµόστηκε -όπως
διαπιστώσαµε- από ελέγχους. Αντιθέτως, υπήρχε σειρά αιτηµά-
των, τόσο από τη βιοµηχανία, όσο και στο λιανεµπόριο για τρο-
ποποίηση της αγορανοµικής διάταξης. Ξεκινήσαµε διάλογο µε
τους φορείς των κλάδων και ζητήσαµε τις δικές τους προτάσεις,
ενώ είχαµε προτάσεις, τόσο από φορείς της βιοµηχανίας και του
λιανεµπορίου, όσο και από τις ενώσεις καταναλωτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Παρακαλείται η συνάδελφος κ. Μερεντίτη να λάβει το λόγο,
προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή της και να
απαντήσει στον Υπουργό.

Ορίστε, κυρία Μερεντίτη, έχετε το λόγο
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι σίγουρο ότι καλούµαστε να αντιµετωπί-

σουµε και να τιθασεύουµε την ακρίβεια κάτω από πολύ δύσκολές
συνθήκες. Υπάρχει ανεργία, «λουκέτα», δυσκολία στην αγορά.
Αλλά, ακριβώς επειδή υπάρχουν όλα αυτά, επειδή υπάρχει οικο-
νοµική κρίση, επειδή ζητάµε από τους πολίτες συνεχώς και µε-
γαλύτερες θυσίες, οι ευθύνες µας είναι πολύ µεγαλύτερες.
Έχουµε χρέος να ελέγξουµε την αγορά. Έχουµε χρέος να λά-
βουµε τα µέτρα για να µην υπάρχουν φαινόµενα αισχροκέρδειας,
να δούµε αν υπάρχουν φαινόµενα ατασθαλιών και να τα πατά-
ξουµε, να θέσουµε τους όρους για τη σωστή λειτουργία της αγο-
ράς, να ζητήσουµε από τους επιχειρηµατίες να συµβάλουν σ’
αυτήν τη προσπάθεια και να δείξουν κοινωνική ευαισθησία.

Κύριε Υπουργέ, λυπάµαι, αλλά οι αριθµοί είναι αµείλικτοι και
αποδεικνύουν ότι οι όποιες προσπάθειες γίνονται από την Κυ-
βέρνηση µας δεν έχουν αποδώσει. Ο πληθωρισµός αυτήν την
ώρα είναι στο 5% και να θυµίσω ότι έχουµε δεσµευθεί στο τέλος
του 2010 στο Μνηµόνιο να φθάσει 1,9%. Η ακρίβεια καλπάζει.

Επειδή αναφερθήκατε, κύριε Υπουργέ, στην υπηρεσία επο-
πτείας αγοράς, οι πληροφορίες λένε ότι η Γενική Γραµµατεία
Εµπορίου, σε συνεργασία µε την υπηρεσία εποπτείας αγοράς,
έχουν στοιχεία από επιχειρήσεις που δείχνουν πράγµατα και θαύ-
µατα, µέχρι 65% µικτά περιθώρια κέρδους.

Άρα, θα έλεγα ότι µιλάµε για ακρίβεια που είναι σαν τρέχεις
σε φόρµουλα 1. Κάπως έτσι είναι. Και πρέπει να την ελέγξουµε.
Κι αν είναι αληθινά τα στοιχεία που έδωσε στη δηµοσιότητα το
Ελληνικό Κέντρο Καταναλωτών, η χώρα µας τον περασµένο

µήνα, ήταν πρωταθλήτρια στην ακρίβεια. Και, δυστυχώς, είναι
πρωταθλήτρια στα είδη πρώτης ανάγκης.

Ενδεικτικά, σας λέω ότι είναι πρώτη στα υποδήµατα, είναι
πρώτη στα καύσιµα και στα τρόφιµα, σύµφωνα µε τα επίσηµα
στοιχεία της κοινότητας, είναι από 8% µέχρι 40% ακριβότερη από
τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης. Μιλάµε για τα ίδια τρόφιµα,
των ίδιων αλυσίδων και των ίδιων πολυεθνικών. Γιατί; Γιατί δεν
χρησιµοποιούµε εµείς τα µέσα που έχουµε σαν µέλος της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης; Και πληθαίνουν και οι καταγγελίες ότι οι πο-
λυεθνικές πωλούν τα ίδια προϊόντα τους σε µας µε 200%
επιπλέον αύξηση.

Κουραστικοί οι αριθµοί, αλλά εγώ θέλω εδώ και µε την ανοχή
του κυρίου Προέδρου να αναφέρω και κάποια άλλα στοιχεία. Οι
τιµοληψίες της Νοµαρχίας Πειραιώς δείχνουν ότι οι τιµές είναι
εκτός ελέγχου. Και φαντάζοµαι ότι όταν συµβαίνει στον Πειραιά,
θα συµβαίνει και στην υπόλοιπη χώρα. Μπορώ, όµως, να σας δια-
βεβαιώσω ότι και στο νοµό, από όπου εκλέγοµαι, αλλά και ζω,
παρατηρούνται τα ίδια φαινόµενα.

Σε προϊόντα εισαγωγής, η αύξηση µπορεί να φτάνει και στο
451%, κύριε Υπουργέ. Να µην πάµε τώρα στις προσφορές που
έχει διαπιστωθεί ότι είναι παραπλανητικές και όχι βοηθητικές για
τον καταναλωτή.

Θα σας καταθέσω εδώ να δείτε όλα τα στοιχεία. Αλλά, ενδει-
κτικά σας λέω: ρεβίθια 0,82 εισαγωγή, στο ράφι 3,12. Και πολλά
άλλα νούµερα. Τα καταθέτω αυτά για να τα δείτε και –τέλος πά-
ντως- να δούµε τι µπορούµε να κάνουµε, γιατί είναι ανήθικο –θα
έλεγα- αυτήν την εποχή να τρέχουν και να διεκδικούν και να κερ-
δίζουν κάποιοι µε τέτοια ποσοστά κέρδους.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και όλα αυτά καταλήγουν στο να υποβαθµίζει την ποιότητα
των αγορών του ο καταναλωτής, γιατί αλλιώς δεν µπορεί να τα
βγάλει πέρα και η ποιότητα έχει να κάνει και µε την υγεία και µε
τη διαβίωση του γενικώς. Οι ελεγκτικοί µηχανισµοί, λοιπόν, κύριε
Υπουργέ, είναι η λύση. ∆εν αµφισβητεί κανείς τις αγαθές προ-
θέσεις σας. Εγώ θα είµαι η τελευταία που θα αµφισβητήσω τις
προθέσεις της Κυβέρνησης, αλλά όταν δεν υπάρχουν αποτελέ-
σµατα χάνεται η εµπιστοσύνη, η προσδοκία και δεν ξέρω πώς θα
αντιδράσουν οι πολίτες. Γιατί δεν αναρτώνται στο διαδίκτυο,
στην ιστοσελίδα της Επιτροπής Ανταγωνισµού, ποιες υποθέσεις
εξετάζονται και ποια πρόστιµα εισπράττονται; Αν είναι να κά-
νουµε ό,τι έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση – όπου µε επικοινω-
νιακά τεχνάσµατα ανακοινώνονταν πρόστιµα τα οποία µετά
πήγαιναν στο ράφι και δεν γινόταν τίποτα- δεν έχει νόηµα.

Πρέπει να επιταχυνθούν οι ρυθµοί µε τους οποίους εξετάζο-
νται οι υποθέσεις και να επιβάλλονται πρόστιµα και να εισπράτ-
τονται πρόστιµα, κύριε Υπουργέ. Γιατί, θα περιµέναµε, βέβαια,
από τους βιοµηχάνους από τους επιχειρηµατίες µεσούσης της
οικονοµικής κρίσης να δείξουν κοινωνική ευαισθησία και να πε-
ριορίσουν τα κέρδη τους. Αντιθέτως δεν τα περιορίζουν. Και ξέ-
ρουµε πώς παίζεται το παιχνίδι, κύριε Υπουργέ. Μία
συγκεκριµένη αλυσίδα βιοµηχάνων ανεβάζει τις τιµές και µετά
µετακυλύεται στους καταναλωτές.

Όλα αυτά όµως εµείς, δεν πρέπει να τα παρατηρούµε, δεν
έχουµε την άνεση, κύριε Υπουργέ. Εµείς, η Κυβέρνηση, εσείς, η
κυρία Υπουργός που δεν είναι εδώ σήµερα -εσείς βέβαια έχετε
ένα άλλο αντικείµενο, αλλά είστε Υφυπουργός- επιβάλλεται να
είµαστε παρόντες και να είµαστε αποτελεσµατικοί.

Κλείνοντας, θα πω και δύο λόγια για το Παρατηρητήριο Τιµών.
Θα ήθελα σήµερα στο χρόνο που µπορείτε, να µας δώσετε κά-
ποια στοιχεία για το πού, πότε και αν έχουµε αποτελέσµατα.
Γιατί, κύριε Υπουργέ, είναι πολλά τα προβλήµατα, αλλά πρέπει
όσο µπορούµε να στεκόµαστε δίπλα στον πολίτη.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Μερεντίτη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας κ. Σταύρος Αρναουτάκης να δευτερολογήσει για
τρία λεπτά.
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ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αγαπητοί συνάδελφοι, κανείς
δεν µπορεί να αµφισβητήσει ότι χρειάζονται ελεγκτικοί µηχανι-
σµοί και ίσως κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει τα στοιχεία τα
οποία δίνετε.

Εµείς όµως, τι κάνουµε; Γνωρίζουµε τις κρίσιµες συνθήκες
στις οποίες βρίσκεται ο Έλληνας καταναλωτής και θέσαµε σαν
βάση διαλόγου τις εξής αρχές: Απόλυτη γνώση του οφέλους της
κάθε προωθητικής ενέργειας στον καταναλωτή, διαφάνεια στους
όρους των προωθητικών ενεργειών, απλοποίηση του ρυθµιστι-
κού πλαισίου, οι ονοµαστικές τιµές στο ράφι να τείνουν στο επί-
πεδο των πραγµατικών τιµών, που αγοράζει ένας καταναλωτής
τα προϊόντα.

Ως αποτέλεσµα αυτού του διαλόγου προέκυψε ένα σχέδιο
αγορανοµικής διάταξης που το θέσαµε σε διαβούλευση και πρω-
τίστως απλοποιεί το ρυθµιστικό πλαίσιο. Κάνει σαφές το όφελος
του καταναλωτή από τις προωθητικές ενέργειες, θέτει χρονικό
όριο στην ισχύ των προωθητικών, ώστε να αποκλείονται παρα-
πλανητικές µόνιµες προκλητικές ενέργειες, δηµιουργεί διαφά-
νεια δίνοντας τη δυνατότητα στον καταναλωτή να γίνει γνώστης
του οφέλους που θα αποκόµιζε από κάθε προωθητική ενέργεια.

Όλες οι καταναλωτικές οργανώσεις έχουν ζητήσει και υπο-
στηρίξει τις συγκεκριµένες παρεµβάσεις, την αναγκαιότητα δια-
φάνειας και περιορισµού της έκτασης των προκλητικών
ενεργειών. Αυτά τα επιβεβαιώνουν και οι εκπρόσωποι των βιο-
µηχανιών µε τους οποίους συναντήθηκε το επιτελείο του Υπουρ-
γείου µας και η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνικού Εµπορίου.

Στην αγορανοµική διάταξη που θα εκδοθεί την επόµενη βδο-
µάδα προβλέπονται σαφείς πλέον όροι διενέργειας των προω-
θητικών ενεργειών, µε πλήρη ενηµέρωση των καταναλωτών για
το αξιακό όφελος που αποκοµίζουν και τον περιορισµό του χρό-
νου διενέργειας των προσφορών.

Στόχος µας είναι, να επέλθει εξυγίανση στη διαδικασία των εκ-
πτώσεων και προσφορών και η τιµή στο ράφι να αντικατοπτρίζει
το πραγµατικό όφελος για τον καταναλωτή, κάτι που δεν συµ-
βαίνει σήµερα, όπως πολύ σωστά το αναφέρατε.

Επιπρόσθετα, µε την τροποποίηση του ισχύοντος Αγορανοµι-
κού Κώδικα, ορθολογικοποιούµε τη χρήση των πιστωτικών ση-
µειωµάτων και των τιµολογίων παροχής υπηρεσιών,
περιορίζοντας σηµαντικά τη διατήρηση υψηλών επιπέδων κερ-
δών σε κλάδους βασικών αγαθών και εξαλείφοντας το φαινόµενο
των πλασµατικών τιµοκαταλόγων χονδρικής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο κ. Αρναουτάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΥ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το 14ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Ρεθύµνου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η δεύτερη µε αριθµό 868/1-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη προς
την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την καθυστέρηση θεσµοθέτησης του ρυθµιστικού
σχεδίου και Προγράµµατος Προστασίας Περιβάλλοντος Ιωαννί-
νων κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο
πρόσωπο της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 876/1-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε τα προβλήµατα των εργαζοµένων στην επιχείρηση «Ε∆ΡΑΣΗ»
Χ. ΨΑΛΛΙ∆ΑΣ ΑΤΕ στο Κορωπί κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του κυρίου Βουλευτή και
διαγράφεται.

Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 873/1-6-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέ-

ριου Ροντούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα οι-
κονοµικά προβλήµατα του κλάδου των περιπτεριούχων κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Ροντούλη
έχει ως εξής:

«Με τις νέες φορολογικές ρυθµίσεις της Κυβέρνησης, που
έχουν διογκώσει υπέρµετρα τα ποσοστά φόρου στα καπνικά
προϊόντα, οι περιπτεριούχοι, κυριολεκτικά, απειλούνται µε αφα-
νισµό.

Με άλλα λόγια, οι πρόσφατες κυβερνητικές αποφάσεις κατά-
φεραν να µετατρέψουν έναν κερδοφόρο κλάδο, που προσέφερε
θέσεις εργασίας και απέδιδε υψηλά έσοδα στο κράτος, σε ζη-
µιογόνο, καθώς ολοένα και περισσότεροι περιπτεριούχοι ανα-
γκάζονται να βάλουν λουκέτο, µη µπορώντας να αντεπεξέλθουν
πλέον στα έξοδα και τις ζηµίες τους.

Ταυτοχρόνως, µάλιστα, τα δηµόσια ταµεία αποκλείεται να ει-
σπράξουν τα προσδοκώµενα έσοδα, την στιγµή που η µείωση
του τζίρου στα περίπτερα και στα καταστήµατα ψιλικών έχει
ανέλθει περίπου στο 50%.

∆εδοµένων των ζητηµάτων αυτών, ερωτάται ο κ. Υπουργός:
1. Υπάρχει µελέτη που να τεκµηριώνει την ανάκαµψη των κρα-

τικών εσόδων από τους πρόσφατους φόρους στα τσιγάρα;
2. Προτίθεται η Κυβέρνηση να νοµοθετήσει για τους περιπτε-

ριούχους ένα ελάχιστο ποσοστό κέρδους επί των πωλήσεων κα-
πνικών προϊόντων;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Ροντούλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης, ο οποίος έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως γνωρίζετε η χώρα το τελευταίο χρο-

νικό διάστηµα πήρε την απόφαση να επιβάλει ένα φόρο στα κα-
πνικά προϊόντα.

Η ρύθµιση συµβάλλει στην αντιµετώπιση του τεράστιου δηµο-
σιονοµικού προβλήµατος. Και εξ’ όσων δύναµαι να γνωρίζω, ήταν
και η δική σας παράταξη, το δικό σας το Κόµµα, ο Λαϊκός Ορθό-
δοξος Συναγερµός, ο οποίος κατανόησε το µέγεθος του προ-
βλήµατος, µε το οποίο βρίσκεται αντιµέτωπη η χώρα και
προσέφερε ψήφο εµπιστοσύνης προς τη συγκεκριµένη πρωτο-
βουλία, όταν καταθέσαµε το σχετικό νοµοσχέδιο.

Να σας υπενθυµίσω ότι τη φορολογία στα τσιγάρα εκτός από
την Κυβέρνηση, στήριξε και το Κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, το οποίο επανειληµµένως σε τοποθετήσεις του είχε πει:
«∆ιαφωνούµε µε τα µέτρα που πήρε η Κυβέρνηση, αλλά συµφω-
νούµε µε το µέτρο της επιβολής φόρου στα τσιγάρα».

Εποµένως, µε εκπλήσσει η ερώτηση την οποία καταθέτετε,
διότι έρχεται σε σύγκρουση µε µία δική σας πρωτοβουλία να πα-
ράσχετε ψήφο εµπιστοσύνης προς το συγκεκριµένο µέτρο, το
οποίο πάρθηκε για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τα δη-
µοσιονοµικά προβλήµατα.

Τώρα, σε ό,τι αφορά το ερώτηµα, το οποίο καταθέτετε και στο
οποίο λέτε, αν υπάρχει συγκεκριµένη εικόνα, εκτίµηση, µελέτη,
αυτό που µπορώ να σας πω -και είναι διαθέσιµο άλλωστε, δεν
χρειαζόταν να γίνει µέσω του κοινοβουλευτικού ελέγχου- είναι
ότι τα στοιχεία τα οποία αναρτώνται στην ιστοσελίδα του Γενι-
κού Λογιστηρίου του Κράτους επιβεβαιώνουν ότι στο πρώτο τε-
τράµηνο, δηλαδή στην περίοδο Ιανουάριος- Απρίλιος, υπάρχει
µία βελτίωση των εσόδων από τα καπνικά προϊόντα κατά 25% και
επειδή θέλω να σας απαλλάξω από τον κόπο να µπείτε στην ιστο-
σελίδα του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους και να αναζητή-
σετε τα σχετικά στοιχεία, µπήκα εγώ στον κόπο να σας φέρω τα
στοιχειά αυτά, για να έχετε στη διάθεσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ένα δεύτερο ερώτηµα, το οποίο βάζετε, είναι εάν προτίθεται
η Κυβέρνηση να προχωρήσει στη θέσπιση κατωτάτων ορίων.

Όπως ξέρετε, κύριε συνάδελφε, µέχρι και το 1992 τα ποσοστά
κέρδους και φόρου των τσιγάρων ήταν θεσµοθετηµένα και στα-
θερά. Από την 1η Γενάρη, όµως, του 1993, µε την καθιέρωση της
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ενιαίας εσωτερικής αγοράς, το φορολογικό καθεστώς των βιο-
µηχανοποιηµένων καπνών στη χώρα µας εναρµονίστηκε µε το
Κοινοτικό ∆ίκαιο, καταργήθηκαν τα σταθερά ποσοστά για λόγους
εξοµάλυνσης του τρόπου φορολόγησης µε τις υπόλοιπες χώρες-
µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και αφέθηκαν ελεύθερα και δια-
πραγµατεύσιµα τα ποσοστά, πλην του φόρου.

Το θέµα των κατωτάτων ορίων άπτεται των εµπορικών συµ-
φωνιών και σχέσεων των καπνοβιοµηχάνων ή των εισαγωγέων
µε τους αντιπροσώπους τους. Σύµφωνα, δε, µε το άρθρο 100
του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα, ο Ειδικός Φόρος Κατανάλω-
σης των βιοµηχανοποιηµένων καπνών υπολογίζεται µε βάση τις
τιµές λιανικής πώλησής τους, οι οποίες καθορίζονται ελεύθερα
από τους καπνοβιοµηχάνους ή τις εισαγωγές.

Προφανώς, µε την αύξηση των συντελεστών φόρου, επέρχε-
ται αναγκαστική, εκ των πραγµάτων, αύξηση της τιµής της λια-
νικής πώλησης των προϊόντων καπνού, έτσι ώστε να παραµένουν
σταθερά τα περιθώρια κέρδους. Από εκεί και πέρα, την τελική
τιµή, όπως ξέρετε πολύ καλά και σας το είπα, την καθορίζουν οι
καπνοβιοµηχανίες και όχι το κράτος. Το κράτος καθορίζει µόνο
το φορολογικό καθεστώς. Τίποτε παραπάνω.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σαχινίδη.
Παρακαλείται τώρα ο κ. Αστέριος Ροντούλης, ο συνάδελφος

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ και Βουλευτής Λάρι-
σας, να λάβει το λόγο, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την
ερώτησή του και να απαντήσει στον Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τώρα κατάλαβα γιατί σας προσήψαν οι περι-

πτεριούχοι ένα παρωνύµιο, ένα παρατσούκλι δηλαδή. Σας επο-
νοµάζουν, δεν θέλω να το πω, αλλά µε αναγκάσατε µε την
τοποθέτησή σας να το πω, νεκροθάφτη των περιπτεριούχων. Να
σας πω, λοιπόν, γιατί. ∆ιότι απ’ ό,τι απαντήσατε, νοµίζω ότι δεν
θέλατε να δώσετε ουσιαστική απάντηση.

Να σας πω, λοιπόν, τα πράγµατα απλά, να τα καταλάβουν όλοι.
Αυξήσατε αλλεπαλλήλως, όχι µια φορά, τον Ειδικό Φόρο Κατα-
νάλωσης στα τσιγάρα και στα καπνικά προϊόντα. Τι έκαναν οι κα-
πνοβιοµήχανοι, οι µεγάλες εταιρείες; Μετακύλησαν την αύξηση
στο ποσοστό κέρδους του λιανεµπορίου, δηλαδή των περιπτε-
ριούχων. Άρα, το περιθώριο κέρδους του περιπτεριούχου µειώ-
θηκε δραστικά.

Να σας το κάνω ακόµα πιο απλό, τώρα, αυτό που λέω, µπας
και αποκτήσουµε κοινό κώδικα επικοινωνίας. Σε ένα πακέτο τσι-
γάρα που πουλιέται, το περιθώριο, το εύρος κέρδους, είναι 8%.
Από αυτό το 8% πρέπει κοµµάτι να πάρει η καπνοβιοµηχανία,
κοµµάτι να πάρει το δίκτυο, ο πρατηριούχος δηλαδή και κοµµάτι
ελαχιστότατο –θα σας πω πόσο είναι- να πάρει ο περιπτεριού-
χος. Ξέρετε πόσο είναι αυτό το κοµµάτι του περιπτεριούχου; ∆ύο
µε τρία λεπτά το πακέτο.

∆ηµιουργείται, λοιπόν, το ερώτηµα: Όταν µια επιχείρηση που-
λάει βασικά τσιγάρα, το 80% του τζίρου ενός περιπτέρου βασικά
προέρχεται από τσιγάρα, πώς είναι δυνατόν να είναι βιώσιµη
αυτή η επιχείρηση µε αυτό το ελαχιστότατο, έως µηδενικό πο-
σοστό κέρδους Και αυτά τα δύο-τρία λεπτά αφορούν τα ακριβά
τσιγάρα, γιατί στα φτηνά τσιγάρα µιλάµε για µηδέν. Μηδέν
λεπτά, δηλαδή, κανένα κέρδος στον περιπτεριούχο.

Αλλά εσείς δεν λάβατε υπόψη και κάποια άλλα πράγµατα,
µέσα στην κοινωνική αναλγησία που σας διακατέχει. ∆εν λάβατε
υπόψη ότι πίσω από αυτούς τους ανθρώπους είναι ευαίσθητες
κοινωνικές οµάδες, είναι αυτοί που έχουν τις άδειες των περι-
πτέρων. ∆εν λάβατε, δε, υπόψη ούτε καν ότι δεν θα µπορέσετε
να εισπράξετε, τελικά, αυτά που περιµένατε, για τον απλούστατο
λόγο ότι θα στρέψετε την κατανάλωση στο λαθρεµπόριο, κύριε
Υφυπουργέ και έτσι θα κάνετε ζηµιά στην δηµόσια υγεία, θα κά-
νετε ζηµιά στα έσοδα του κράτους, θα κάνετε ζηµιά και σε όσους
ήρωες αποµείνουν να ασκούν το επάγγελµα του περιπτεριούχου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω την άποψή
µας. Εµείς µπορεί να τα ψηφίσαµε αυτά που είπατε, αλλά πρέπει

να καταλάβετε ότι ταυτοχρόνως σας είπαµε, τη στιγµή που υπάρ-
χει φιξ, αναγραφόµενη τιµή πάνω, θα πρέπει να υπάρξει και ένα
όριο ελαχίστου ποσοστού κέρδους για το λιανεµπόριο. Αυτό δεν
το ακούσατε. Ακούσατε αυτό που θέλατε.

Και για να συνεχίσω, ακούσατε και κάτι άλλο ή µάλλον δεν
ακούσατε κάτι άλλο από αυτό που λέγαµε. ∆ηλαδή, να δώσετε
µια παράταση στους ανθρώπους αυτούς, όσον αφορά την εί-
σοδο των ταµειακών µηχανών, διότι υπάρχουν άνθρωποι αναλ-
φάβητοι, υπάρχουν άνθρωποι µεγάλης ηλικίας, να συνηθίσουν
το νέο σύστηµα. Λένε οι ίδιοι: «∆εχόµαστε τις ταµειακές µηχα-
νές. ∆ώστε µας έναν ανεκτό χρόνο παρατάσεως».

Και να σας θέσω και το εξής εύλογο ερώτηµα: Εάν ήσασταν
περιπτεριούχος και θέλατε να εξυπηρετήσετε τον καταναλωτή,
την πελατεία σας, θα χτυπούσατε µια τσίχλα στην ταµειακή µη-
χανή Αυτή είναι η µεγάλη οικονοµική λογική της Κυβέρνησης.
Κύριε Υφυπουργέ, προσπαθήσατε να δηµιουργήσετε εντυπώ-
σεις. ∆εν θα έπρεπε. Εµείς ψηφίσαµε το άρθρο 1 του Μνηµονίου.

Το άρθρο 1 του Μνηµονίου προέβλεπε τη δηµιουργία του µη-
χανισµού και την εκταµίευση, εν είδει δανείου, των χρηµάτων για
να στηριχθεί η ελληνική οικονοµία. Από εκεί και πέρα, ούτε σας
δώσαµε ψήφο εµπιστοσύνης ούτε ανεχόµαστε τη φοροµπηχτική
πολιτική της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Άρα, λοιπόν, να αφήσετε
αυτά τα πυροτεχνήµατα, να αφήσετε αυτά τα τεχνάσµατα και
όταν λέτε για τις θέσεις του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού, να
αποτυπώνετε ακριβώς την πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε –και ευχαριστώ για την ανοχή
σας- οι άνθρωποι θέλουν µια ξεκάθαρη απάντηση. ∆ύο λύσεις
σας πρότειναν. Ή απελευθέρωση πλήρη, δηλαδή ο περιπτερι-
ούχος να κανονίζει την τιµή, για να κανονίζει κι ο ίδιος τα ποσο-
στά κέρδους ή νοµοθετήστε ένα ελάχιστο ποσοστό κέρδους. ∆εν
πειράζει, ας χάσουν κάποια κέρδη και οι µεγάλοι καπνοβιοµήχα-
νοι.

Άρα, λοιπόν, περιµένουν σαφέστατη απάντηση, την οποία
µέχρι και τώρα δεν δίνετε. Αυτοί, όµως, οι άνθρωποι βάζουν λου-
κέτα, κλείνουν καθηµερινά, σας κάνουν απεργία πείνας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Ρο-
ντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο Πρόεδρός τους, ο κ. Κόγιας, ήταν
κάτω από το γραφείο σας και έκανε απεργία πείνας και δεν συ-
γκινείστε καθόλου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έρχεστε και λέτε «άρες µάρες κου-

κουνάρες» εδώ µέσα.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Οικονοµίας κ. Φίλιππος Σαχινί-

δης να λάβει το λόγο, προκειµένου να δευτερολογήσει, για τρία
λεπτά.

Ορίστε, κύριε Σαχινίδη, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, είµαι σίγουρος ότι είστε εξοικειωµένος µε την περί-
πτωση του νεαρού, ο οποίος επειδή ζήλευε κάποια παιδιά που
θα πήγαιναν εκδροµή, τα παιδιά του ορφανοτροφείου, προέβη
στο αποτρόπαιο γεγονός: Σκότωσε τον πατέρα του. Όταν µετά
προσήχθη στο δικαστήριο, ζητούσε επιείκεια, επειδή ήταν ορ-
φανός. Έχω την εντύπωση ότι κάτι ανάλογο παρακολουθούµε
σήµερα, µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα κλάψουµε, κιόλας.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆ιότι…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα µας πάρουν τα κλάµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆ιότι…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα, αντί να µας απαντήσετε συγκε-

κριµένα µας λέτε τι; Να ακούσουµε τι; Είναι απάντηση αυτή στο
Κοινοβούλιο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, να συνεχί-
σει ήρεµα η συζήτηση.
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ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Έξεστι
Κλαζοµενίοις ασχηµονείν.

Εκείνο που θέλω να πω, κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι εµείς δεί-
ξαµε όλη τη διάθεσή µας για διάλογο, καλώντας σε συζήτηση
τους εκπροσώπους των περιπτεριούχων και µάλιστα, τους είπα
ότι εάν έχουν συγκεκριµένη πρόταση να έρθουν και να την κα-
ταθέσουν στο Υπουργείο. Είµαι σε αναµονή της συγκεκριµένης
πρότασης. ∆εν τους είπα ότι θα κάνω αποδεκτή την πρόταση,
την οποία θα καταθέσουν, αλλά ακόµη περιµένω να µου απα-
ντήσουν. Έκτοτε δεν υπήρξε κάποια επικοινωνία.

Όµως, εγώ είχα όλη την καλή διάθεση, εκπροσωπώντας το
Υπουργείο Οικονοµικών, να τους δεχθώ, να ακούσω τα αιτήµατα
τα οποία έβαλαν. Και βέβαια, περιµένω να καταθέσουν προς συ-

ζήτηση το υπόµνηµα, το οποίο µου υποσχέθηκαν και το οποίο θα
περιελάµβανε την πρόταση, την οποία κατέθεσαν για τη θέσπιση
ενός όχι κατώτατου –όπως λέτε εσείς, κύριε Ροντούλη- αλλά
ενός ανώτατου ποσοστού κέρδους. Αυτό µου είπαν ότι είναι ένα
σύστηµα, το οποίο εφαρµόζεται στην Κύπρο. Τους είπα, λοιπόν,
αφού έχετε µια συγκεκριµένη πρόταση, παρακαλώ να την κατα-
θέσετε και εγώ θα εξετάσω εάν αυτή η πρόταση είναι συµβατή µε
τις πολιτικές της Κυβέρνησης.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 29/24/17.3.2010 επερώτηση δώ-
δεκα Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, των κ.κ. Ευσταθίου Κων-
σταντινίδη, Μιχαήλ Παπαδοπούλου, Ζήση Τζηκαλάγια, Γεωργίου
Κασαπίδη, Ελευθερίου Αυγενάκη, Μιλτιάδη Βαρβιτσιώτη, Γεωρ-
γίου Βαγιωνά, Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Γεωργίου Βλάχου,
Κωνσταντίνου Καραγκούνη, Μαργαρίτη Τζίµα και Γεωργίου Κα-
ρασµάνη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε το διορισµό ∆ιοικούσας Επιτροπής
Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας.

Σας ανακοινώνω ότι ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασούλας,
µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πε-
τσάλνικο, ορίζει στη σηµερινή επερώτηση ως Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο το Βουλευτή Καρδίτσας κ. Σπυρίδωνα Ταλιαδούρο.

Επίσης, ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΠΑΣΟΚ, κ. Μαυρουδής Βορίδης, µε επιστολή του προς τον Πρό-
εδρο της Βουλής των Ελλήνων κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ανακοινώ-
νει ότι ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ στη
συζήτηση της σηµερινής επερώτησης ορίζεται ο Βουλευτής κ. Άγ-
γελος Κολοκοτρώνης.

Ο κ. Κωνσταντινίδης έχει το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, κύριοι συ-

νάδελφοι, όσον αφορά το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας πρέ-
πει να γίνει φανερό πού έγκειται το πρόβληµα και έγινε η σχετική
επερώτηση.

Το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας είναι ένα καινούργιο σχε-
τικά πανεπιστήµιο. Η ουσιώδης διαφορά µε τα υπόλοιπα νέα πα-
νεπιστήµια που αναπτύχθηκαν στον Ελλαδικό χώρο έγκειται στο
γεγονός ότι προϋπήρχαν τέσσερα τµήµατα στην περιοχή της δυ-
τικής Μακεδονίας πριν από την ίδρυση του Πανεπιστηµίου. Τρία
από αυτά λειτουργούσαν µε έδρα την πόλη της Φλώρινας: Το Παι-
δαγωγικό, το οποίο ως Παιδαγωγική Ακαδηµία λειτουργεί από την
δεκαετία του 1940, το Τµήµα Νηπιαγωγών και το Τµήµα Βαλκανι-
κών Σπουδών. Στην Κοζάνη λειτουργούσε το Τµήµα Μηχανικών
∆ιαχείρισης Ενεργειακών Πόρων. Και τα τέσσερα αυτά τµήµατα
ήταν τµήµατα του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης.

Στις 25 Ιουνίου 2003 ορίζεται η πρώτη ∆ιοικούσα Επιτροπή του
νεοϊδρυθέντος πανεπιστηµίου µε Πρόεδρο τον Καθηγητή και
πρώην Πρύτανη του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων, τον κ. Χρήστο Μα-
σαλά, ο οποίος εκπροσωπεί πλέον το Πανεπιστήµιο, έως ότου εξα-
σφαλιστούν οι προϋποθέσεις για την αυτοδύναµη λειτουργία του,
σύµφωνα µε το Π.∆. ίδρυσης της ∆ιοικούσας Επιτροπής.

Και φθάνουµε στο σήµερα που µε σχετικά πρόσφατη απόφαση
-γιατί καθυστέρησε να συζητηθεί αυτή η επερώτηση, της πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου Παιδείας- ορίστηκε η νέα ∆ιοικούσα Επι-
τροπή. Κατάπληξη δηµιουργήθηκε στην τοπική κοινωνία από τη
σύνθεση αυτής της επιτροπής.

Κατ’ αρχάς, για να µην παρεξηγηθώ, θα ήθελα να διευκρινίσω
ότι δεν αµφισβητώ επ’ ουδενί λόγο, ούτε εγώ, ούτε οι συνάδελ-
φοί µου την αξιοσύνη των νέων µελών που ορίστηκαν. Πρόκειται
για πρόσωπα µε κύρος, µε γνώσεις και µε ικανότητες. Επίσης, δεν
αµφισβητήσαµε ποτέ τη νοµιµότητα της απόφασης του διορισµού,
γιατί αυτή ήταν η απάντησή σας στην ερώτηση που είχαµε κάνει.

∆ηµιουργούνται, όµως, εύλογα ερωτηµατικά, απορίες και ανη-
συχίες σχετικά µε τη σκοπιµότητα της απόφασης αυτής.

Πρώτον, δεν συµπεριλήφθηκε κανένα από τα εκατόν δέκα µέλη
της επιτροπής ∆ΕΠ του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας, ενώ
στην προηγούµενη διοικούσα επιτροπή υπήρχε συµµετοχή.

∆εύτερον, συµπεριελήφθησαν τέσσερα εξωπανεπιστηµιακά
µέλη, ενώ στην προηγούµενη επιτροπή συµµετείχε µόνο ένα.

Αυτός ο αποκλεισµός του ντόπιου επιστηµονικού προσωπικού
και η χρησιµοποίηση εξωπανεπιστηµιακών υπήρξε η αιτία της κα-
τάθεσης αυτής της επερώτησης και βέβαια, σας απευθύναµε τέσ-
σερα κρίσιµα ερωτηµατικά. Στην απάντησή σας, κύριε
Υφυπουργέ, απαντήσατε γι’ αυτά που εσείς θέλατε και όχι γι’ αυτά
που ερωτηθήκατε.

Μας λέτε στην απάντηση για τα προσόντα ορισµού των νέων

µελών της ∆ιοικούσας Επιτροπής σύµφωνα µε το νόµο. Το γνω-
ρίζουµε και σας είπαµε ότι δεν αµφισβητήσαµε τη νοµιµότητα της
απόφασης και δεν σας κατηγόρησε κανένας ότι κάνετε παράνοµες
πράξεις. Βρίσκετε, όµως, την ευκαιρία να µην απαντήσετε µε την
απάντησή σας αυτή επί της ουσίας, γι’ αυτό σας επαναλαµβάνω
τα ερωτήµατα:

Γιατί δεν αξιοποιήθηκαν ως µέλη της ∆ιοικούσας καθηγητές
µέλη ∆ΕΠ του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας; Ποιες είναι οι
πραγµατικές προθέσεις του Πανεπιστηµίου για την αυτοδυναµία
του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας και αν επιθυµείτε την επι-
τάχυνση των διαδικασιών ή δεν περιλαµβάνονται τέτοιες σκέψεις
στον σχεδιασµό σας τουλάχιστον για το εγγύς µέλλον.

Για να πάω πιο πέρα, είναι στις προθέσεις σας η αυτοδυναµία
των περιφερειακών πανεπιστηµίων, ή όπως ακούγεται, έχετε ανα-
θεωρήσει τον σχεδιασµό σας και σκοπεύετε να ενοποιήσετε πα-
νεπιστήµια και να δηµιουργήσετε µεγάλες πανεπιστηµιακές
µονάδες. ∆ηµοσιεύµατα εφηµερίδων πάντως θέλουν να υπάρχει
κρυφός «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» για τα πανεπιστήµια και για τα ΤΕΙ της
χώρας.

Σας ξεκαθαρίζω κάτι, όσον αφορά τουλάχιστον τη δυτική Μα-
κεδονία, ότι ένα τέτοιο ενδεχόµενο αποτελεί αιτία πολέµου για τις
τοπικές κοινωνίες, δεν θα το ανεχτούµε και θα µας βρείτε απένα-
ντι. Πιστεύω ότι είναι µία καλή ευκαιρία σήµερα να µάθουµε ποιες
είναι οι προθέσεις σας γενικότερα. Γιατί εάν νοµίζετε ότι µε την
τακτική του αιφνιδιασµού θα µπορέσετε να περάσετε τέτοιου εί-
δους πολιτικές, κάνετε λάθος.

Κύριοι συνάδελφοι, επ’ ουδενί λόγο δεν θέλω να πιστέψω ότι η
νέα σύνθεση της ∆ιοικούσας Επιτροπής εξυπηρέτησε σκοπιµότη-
τες της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου εν αγνοία µάλιστα των
νέων µελών. Αποτελεί κοινό τόπο για όλους όσους γνωρίζουν τα
πανεπιστηµιακά δρώµενα για την τοπική κοινωνία της δυτικής Μα-
κεδονίας ότι η συµµετοχή των ντόπιων πανεπιστηµιακών στη ∆ι-
οικούσα είναι αναγκαιότητα για την αναβάθµιση του Ιδρύµατος,
γιατί γνωρίζουν καλύτερα τις συνθήκες, τις προτεραιότητες, τις
προοπτικές και τις ιδιαιτερότητες του Πανεπιστηµίου, γιατί το Πα-
νεπιστήµιο είναι το σπίτι τους και δεν είναι απλώς η δουλειά τους,
γιατί έχουν δεθεί ψυχικά και συναισθηµατικά µε την ύπαρξη και
την εξέλιξη αυτού του πανεπιστηµίου. Και µπορώ µετά βεβαιότη-
τας να σας πω ότι έχουν ταυτίσει ένα κοµµάτι του εαυτού τους µε
αυτό το Πανεπιστήµιο και δαπανούν δυνάµεις για το καλό του
τόπου και την ανάπτυξη της περιοχής.

Η αγωνία για το µέλλον του Πανεπιστηµίου είναι πρόδηλή. Μία
σειρά επιστολών από το συνδικαλιστικό όργανο των πανεπιστη-
µιακών, το ΕΣ∆ΕΠ, έχει εκθέσει τα προβλήµατα σε σας, κύριε Υφυ-
πουργέ, και έχει προτείνει λύσεις. Απάντηση δυστυχώς δεν έχει
λάβει στις επιστολές και τις εκκλήσεις του.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής την επιστολή της 25ης
Οκτωβρίου 2009.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας κατέθεσε το ΕΣ∆ΕΠ και την πρόταση του Οργάνου για τη
συµµετοχή των Προέδρων των αυτόνοµων τµηµάτων, του Κοσµή-
τορα της Παιδαγωγικής Σχολής της Φλώρινας, του Εκπροσώπου
του ΕΣ∆ΕΠ, του φοιτητικού συλλόγου και του συλλόγου διοικητι-
κού προσωπικού στη νέα ∆ιοικούσα Επιτροπή µε δικαίωµα ψήφου.
Απάντηση δεν πήρε ποτέ και επαναλαµβάνει την πρότασή µε έγ-
γραφό του στις 29 του ιδίου µηνός, το οποίο και αυτό καταθέτω
στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Βέβαια, ούτε σε αυτό πήρε απάντηση, και βέβαια ούτε στο ελά-
χιστο εισακούστηκε.

Για το ίδιο θέµα θα καταθέσω και την αυστηρή επιστολή προς
την Υπουργό Παιδείας του παραρτήµατος της Ενώσεως Γυναικών
Ελλάδος Φλώρινας δια της Προέδρου της, της κ. Χρύσας Μάντση,
που δεν συµφωνώ µε όλα όσα λέει, αλλά θέλω να δείτε τις αντι-
δράσεις της κοινωνίας της Φλώρινας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης κα-
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ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ίσως για σας στο Υπουργείο θα ήταν πολυτέλεια η συµµετοχή
τουλάχιστον ενός πανεπιστηµιακού στη ∆ιοικούσα Επιτροπή. Θα
σας παρακαλέσω να µην ακούσω δικαιολογίες, ότι µία υποτιθέ-
µενη συµµετοχή ντόπιου πανεπιστηµιακού στη νέα ∆ιοικούσα θα
αποτελούσε γι’ αυτόν πρόκριµα για την Πρυτανεία εν όψει της αυ-
τοδυναµίας του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας, γιατί τέτοιου
είδους δικαιολογίες είναι έωλες. Κανένα µέλος της ∆ΕΠ του Πα-
νεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας δεν θα λειτουργούσε έτσι υστε-
ρόβουλα. Πιστεύουµε ότι θέλουν και προσπαθούν για την
ανάπτυξη του Πανεπιστηµίου και δεν θα προσπαθούσαν να εκµε-
ταλλευτούν περιστάσεις για να ανέλθουν στην ιεραρχία. Εάν για
κάποιους το συλλογικό καλό είναι άγνωστη λέξη, στο Πανεπιστή-
µιό µας υπάρχει και συναίσθηση ευθυνών και χρέους και αξιο-
πρέπειας. Μπροστά σε αυτήν την πρόσκληση για την αυτοδυναµία
του Πανεπιστηµίου, κάθε άλλο έρχεται σε δεύτερη µοίρα.

Πρέπει να µάθουµε να µην βλέπουµε µόνο το δέντρο για να µη
χάνουµε το δάσος! Ήλθε ο καιρός το Πανεπιστήµιο να δροµολο-
γήσει την αυτοδυναµία του. Από σας χρειάζεται να εκφράζετε την
πολιτική σας βούληση. Όσο πιο γρήγορα το κάνετε αυτό, τόσο το
καλύτερο. Μην κρύβεστε πίσω από µισόλογα, µην αποφεύγετε να
απαντάτε στις ερωτήσεις, απαξιώνοντας έτσι και τη διαδικασία
του κοινοβουλευτικού ελέγχου και δώστε λύση στο ζήτηµα.

Το ζήτηµα της αυτοδυναµίας του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μα-
κεδονίας είναι µείζονος σηµασίας για την περιοχή, ζήτηµα πνευ-
µατικής, πολιτιστικής και οικονοµικής ανάπτυξης σε ένα τόπο,
όπου δεν έπαψε ποτέ να αποτελεί αφορµή επιβουλών και διεκδι-
κήσεων. Άρα, είναι ζήτηµα εθνικό. Αντιµετωπίστε το στην πραγ-
µατική του διάσταση, κύριε Υφυπουργέ, µε ευθύνη και
σοβαρότητα. Κατανοήστε τις ανάγκες που έχει το Πανεπιστήµιο.

Ήδη, ακόµα δεν ανέλαβε η νέα ∆ιοικούσα Επιτροπή που διορί-
σατε και είχαµε την πρώτη παραίτηση, του Αντιπροέδρου, του κ.
Χατζηπαντελή. ∆εν επιθυµώ µε αυτό να έρθουµε σε αντιπαρά-
θεση, αλλά προσπαθώ να σας δείξω τι προβλήµατα δηµιουργεί η
τοποθέτηση αυτής της ∆ιοικούσας Επιτροπής.

Εµείς, οι Βουλευτές που πήραµε αυτήν την πρωτοβουλία και
συζητάµε σήµερα το θέµα του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδο-
νίας στη Βουλή, καθώς και όλοι οι Βουλευτές της δυτικής Μακε-
δονίας –παρ’όλο που οι συνάδελφοί µου, ο κ. Παπαδόπουλος και
ο κ. Κασαπίδης δεν µπόρεσαν να βρεθούν σήµερα εδώ για προ-
σωπικούς λόγους- και βέβαια οι συνάδελφοι που συνεπικουρούν
και τους ευχαριστούµε γι’ αυτό, στη συζήτηση αυτής της επερώ-
τησης παρακολουθούµε το θέµα και τις εξελίξεις, δίνουµε ιδιαί-
τερη βαρύτητα και θα συνεχίσουµε έτσι ανταποκρινόµενοι στον
κοινό στόχο, πέρα από χρώµατα και κόµµατα, που είναι η αυτο-
δύναµη λειτουργία του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντινίδη.

Παρακαλείται ο κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας, Βουλευτής Νέας ∆ηµο-
κρατίας Καστοριάς, δεύτερος επερωτών να έρθει στο Βήµα. Έχει
το λόγο για πέντε λεπτά.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, ίσως η επίκαιρη επερώ-

τηση που υποβάλαµε µε θέµα το διορισµό ∆ιοικούσας Επιτροπής
του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας, που έγινε πριν από τρεις
µήνες και αναβλήθηκε για διάφορους λόγους, να έχανε ένα µέρος
της επικαιρότητάς της αν πριν από δέκα µέρες δεν είχαµε την οµι-
λία του κυρίου Πρωθυπουργού για το νοµοσχέδιο για την Τοπική
Αυτοδιοίκηση για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», όπου µε αυτά που είπε ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός, επιβεβαιώνεται ότι η επερώτησή µας είναι
δις επίκαιρη, κύριε Πρόεδρε.

Ο κύριος Πρωθυπουργός, είπε επί λέξει ότι τα περιφερειακά
ΑΕΙ και ΤΕΙ της χώρας έχουν απαξιωθεί. Οι βασικότεροι λόγοι
ύπαρξής τους για πολλά απ’ αυτά είναι να νοικιάζονται οι γκαρ-
σονιέρες στην περιφέρεια, να έχουµε καλύτερη λειτουργία των
διαφόρων ταχυφαγείων που υπάρχουν εκεί και να έχουµε διαθέ-
σιµους υποψήφιους γαµπρούς και υποψήφιες νύφες. Αυτά επί
λέξει είπε ο κύριος Πρωθυπουργός.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εν είπε κάτι τέτοιο ο Πρωθυπουργός,
κύριε Τζηκαλάγια.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Βεβαίως και το είπε, κύριε Κοινοβου-
λευτικέ Εκπρόσωπε.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όσοι βλέπουν έτσι τα πανεπιστήµια και
τα ΤΕΙ, κάνουν λάθος. Αυτό είπε.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Εγώ δεν κατάλαβα αυτό και ούτε δια-
ψεύστηκε εκείνη την ηµέρα.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι πρόσφατα η Υπουργός Παιδείας προ-
έβη σε µία απαράδεκτη απόφαση να καταργήσει τη βάση του 10.
Εκ πρώτης όψεως αυτά έρχονται σε αντιπαράθεση, σε αναντι-
στοιχία, δεν ταιριάζουν. Αυτό που είπα πριν για αυτό που είπε ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός, για έναν νέο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» για την παιδεία
που κατά κάποιο τρόπο έρχεται και µε την κατάργηση της βάσης
του 10, που αυξάνει τους φοιτητές στην περιφέρεια. Αυτό τι ση-
µαίνει; Πίστωση χρόνου για τα σχεδιαζόµενα ή για τα επερχόµενα
ή απλώς για µία ακόµη φορά επιβεβαίωση του «ετσιθελισµού» και
του λαϊκισµού που διακρίνουν τις κυβερνήσεις σας;

Θα κάνω µία σύντοµη αναφορά, γιατί πάντοτε έλεγα στην πολι-
τική µου διαδροµή µέχρι τώρα ότι το µεγαλύτερο κακό που έκα-
ναν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ µετά το 1981 στον τόπο, είναι στην
παιδεία. Ξεκίνησαν αυτά µε το νόµο πλαίσιο 1268/1982, όπου επι-
γραµµατικά τα κυριότερα σηµεία, τα απαράδεκτα του νόµου ήταν
ότι είχαµε αυτόµατη ένταξη όλων των κατόχων διδακτορικού δι-
πλώµατος σε καθηγητικές βαθµίδες χωρίς κρίση και αξιολόγηση,
είχαµε υψηλά ποσοστά συµµετοχής των φοιτητών στην κρίση για
εκλογή µελών της καθηγητικής βαθµίδας, του ∆ΕΠ, ενώ θα
έπρεπε να έχουν άποψη µόνο για το διδακτικό έργο. Ήταν τότε οι
εποχές του «όχι φραγµούς στη µόρφωση». Είχατε επιλέξει πολι-
τικά να δηµιουργήσετε επιστηµονικό προλεταριάτο για να το ελέγ-
χετε καλύτερα. Είχατε την άποψη «σχολές παντού», χωρίς
προετοιµασία. Κάνατε αθρόες µετεγγραφές από παντού. Υπήρ-
ξαν πολλές καταγγελίες, πολλές έφτασαν και στα δικαστήρια, για
εξαγορές πτυχίων και συνειδήσεων. Προέτρεπαν οι κοµµατικές
σας οργανώσεις, τότε τη δεκαετία του 1980, πολλούς να γράφο-
νται πρωτοετείς σε απίθανες σχολές, στα Σκόπια, στην Πρίστινα,
να σπουδάζουν ελληνική φιλολογία, παιδαγωγικά και άλλες επι-
στήµες και πολύ σύντοµα ειδοποιούνταν να κάνουν αιτήσεις µε-
τεγγραφών από αυτές τις απίθανες, απίστευτες σχολές. Με αυτό
το νόµο καταστρατηγήθηκε πολλές φορές η πραγµατική έννοια
του πανεπιστηµιακού ασύλου.

Ερχόµενοι στο Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας, θέλω να σας
πω ότι το θέλουµε εµείς οι ∆υτικοµακεδόνες σαν φάρο πνευµατι-
κής, πολιτισµικής και οικονοµικής ανάπτυξης.

Να ξέρετε, κύριε Υφυπουργέ, ότι η δυτική Μακεδονία, όπως
είναι στο χάρτη, είναι το µόνο σηµείο στο χάρτη της Ελλάδος που
συνορεύει µε δύο χώρες –και άλλο σηµείο συνορεύει µε δύο
χώρες- αλλά που και οι δύο χώρες έχουν εδαφικές διεκδικήσεις
εναντίον της πατρίδας µας.

Πολύ εύστοχα ο συνάδελφος ο κ. Κωνσταντινίδης, σας περιέ-
γραψε ποιες σχολές υπάρχουν στη Φλώρινα και ποιες υπάρχουν
στη Κοζάνη, να πω κλείνοντας την οµιλία µου για την ιδιαίτερη πα-
τρίδα µου την Καστοριά, όπου µε απόφαση τής τότε Υπουργού
Παιδείας κ. Γιαννάκου και της κυβέρνησης Καραµανλή ήταν να
γίνει Αρχιτεκτονική Σχολή στην Καστοριά µε αντικείµενο τη συ-
ντήρηση και τη διατήρηση των βυζαντινών µνηµείων. ∆ιότι, όπως
ειπώθηκε από επίσηµα χείλη της UNESCO, αν για κάποιο απί-
στευτο, παράξενο λόγο, θεωρητικά καταστραφεί η γη και µείνει
µόνο η Καστοριά, µόνο από τα µνηµεία που έχει η Καστοριά είναι
µια ζωντανή ιστορία του τι σηµαίνει βυζαντινή παράδοση, τι ση-
µαίνουν βυζαντινά µνηµεία, όλα αυτά που έχουν µείνει από εκείνα
τα χρόνια τα βυζαντινά και τα µεταβυζαντινά.

Εποµένως, εµείς την θέλουµε την Αρχιτεκτονική Σχολή στην Κα-
στοριά για να συµβάλει στη διατήρηση της βυζαντινής µας παρά-
δοσης. Θέλουµε να έρθουν φοιτητές -όχι πολλοί, πενήντα-εξήντα
το έτος- που µαζί µε πανεπιστηµιακούς δασκάλους θα αγαπήσουν
το περιβάλλον και θα συµβάλουν στο να είναι ένας πνεύµονας πο-
λιτιστικός, δηµιουργίας για όλη την ευρύτερη περιοχή, για όλη τη
Μακεδονία, για όλη την Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Τζη-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΖ’ - 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 8495



καλάγια.
Παρακαλείται τώρα ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. Κων-

σταντίνος Καραγκούνης να λάβει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω πολλά να προσθέσω στα

όσα σηµαντικά και ενδιαφέροντα εξέθεσαν οι δύο προηγούµενοι
οµιλητές, ούτε πρόκειται να µακρηγορήσω, άλλωστε ανέπτυξαν
και εξήγησαν µε σαφήνεια το λόγο για τον οποίο κατατέθηκε η συ-
γκεκριµένη επερώτηση.

Εγώ θέλω να εστιάσω την τοποθέτησή µου σε δύο γενικά, αλλά
βασικά σηµεία. Το πρώτο είναι πώς βλέπουµε την παιδεία σήµερα
και το δεύτερο τι κάνουµε για την ποιοτική αναβάθµισή της.

∆εν µπορώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µην συσχετίσω τα
δύο αυτά σηµεία µε την εν λόγω πράξη του Υπουργείου Παιδείας
να προχωρήσει στο διορισµό της συγκεκριµένης ∆ιοικούσας Επι-
τροπής του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας. ∆ιότι, η πολιτική
είναι πράξεις και οι πράξεις είναι ενδείξεις για την πολιτική που
θέλεις να ακολουθήσεις. Έχει καταντήσει κοινοτοπία και κουρα-
στική δυστυχώς παραδοχή να λέµε ότι η Ελλάδα οφείλει να στη-
ριχθεί στην παιδεία, οφείλει να αναβαθµίσει την παιδεία της και
πως το ζήτηµα της παιδείας είναι φλέγον και πρώτης προτεραιό-
τητας.

Είναι αναµφίβολο ότι η παιδεία αποτελεί, όντως, βασικό µοχλό
ανάπτυξης από την στιγµή που η χώρα πρέπει να κάνει άλµατα οι-
κονοµικά, µορφωτικά και κοινωνικά. Η Ελλάδα οφείλει να τρέξει
και να είναι πρωτοπόρος στην παροχή γνώσης και εξειδίκευσης
και όχι ο τελευταίος τροχός της αµάξης. Η Ελλάδα οφείλει να
αφήσει πίσω της ό,τι την βαραίνει και ό,τι την επιβραδύνει στο να
πραγµατοποιήσει το αναγκαίο ποιοτικό άλµα. Λέξεις όπως: κοµ-
µατισµός, νεποτισµός, αναξιοκρατία δεν έχουν θέση στο σηµερινό
γίγνεσθαι, πόσω µάλλον στο χώρο της παιδείας και ειδικά στο
χώρο της ανώτατης εκπαίδευσης.

Αν δεν συµφωνήσουµε στις παραδοχές αυτές, εάν δεν εξαλεί-
ψουµε τις παθογένειες αυτές, θα επαναλάβουµε δυστυχώς τις
λανθασµένες επιλογές του παρελθόντος. Άραγε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, τίποτε δεν έχουµε διδαχθεί;

Για να λειτουργήσει και να αποδώσει ένα πανεπιστήµιο και για
να µπορέσει να αξιολογηθεί θετικά -διότι αυτό είναι το σηµαντι-
κότερο σήµερα- πρέπει πρώτα να διαθέτει τα εχέγγυα προσέλκυ-
σης ικανών επιστηµόνων τόσο από το εσωτερικό, όσο και από το
εξωτερικό, οι οποίοι θα προάγουν την έρευνα και τη γνώση και τη
δηµιουργική του τροχιά και ανάπτυξη.

Και βεβαίως, θα µπορέσει µε τις ανάλογες σύγχρονες κτηριακές
εγκαταστάσεις και υποδοµές- διότι εκεί οφείλει να δώσει το βάρος
η εκάστοτε κυβέρνηση- να δηµιουργήσει βιβλιοθήκες, campus,
να προσελκύσει φοιτητές, όχι µόνο από την Ελλάδα, αλλά και από
όλο τον κόσµο. Πρέπει να γίνουµε ανταγωνιστικοί για να µπορούµε
να είµαστε παραγωγικοί.

Επί του παρόντος, αυτό που βλέπουµε από την σηµερινή Κυ-
βέρνηση είναι να συνεχίζει το χρεωκοπηµένο µοντέλο του κοµµα-
τισµού και να θυµάται το γνωστό παλιό της παρελθόν. Ο
Πρωθυπουργός µέχρι τις εκλογές, µιλούσε για άριστους και όχι
για αρεστούς.

∆εν θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να επεκταθώ ούτε να
προδικάσω το αν µια ∆ιοικούσα Επιτροπή είναι ικανή ή όχι, αν έχει
την καλύτερη δυνατή σύνθεση ή όχι. Άλλωστε, τα ονόµατα που
την αποτελούν και την απαρτίζουν είναι γνωστά.

Είναι επίσης, γνωστό ότι η προηγούµενη κυβέρνηση, πιστεύο-
ντας στην επιτροπή και στο έργο της διατήρησε κατ’ αρχάς τον
Πρόεδρο της επιτροπής , έναν αξιόλογο επιστήµονα και πρύτανη
τον κ. Μασαλά, που επί Κυβέρνηση Σηµίτη διορίσθηκε. Είναι επί-
σης, γνωστή η ιδιότητα την τωρινών διορισθέντων µελών.

Επιτρέψτε µου, όµως να διαβάσω ένα µικρό απόσπασµα της
οµιλίας του κ. Χρυσοχοΐδη -ένα συνάδελφο τον οποίο εκτιµώ ιδι-
αίτερα- ο οποίος σε αντίστοιχη επερώτηση που έκαναν οι Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ για την σύνθεση της ∆ιοικούσας Επιτροπής
του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου, απευθυνόµενος στον τότε
Υπουργό Παιδείας είπε χαρακτηριστικά:

« Κύριοι συνάδελφοι, διορίσθηκε Αντιπρόεδρος ∆ιοικούσας Επι-
τροπής του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου ένας τέως Νο-
µάρχης, ο οποίος πήρε µεταπτυχιακό τίτλο στην ηλικία των εξήντα

ετών. Τον διόρισαν λοιπόν Αντιπρόεδρο στο ΕΑΠ. Αφού θέλετε
µια καινούργια διοίκηση θα έπρεπε να την αντικαταστήσετε µε µια
διοίκηση µε άφθαρτες προσωπικότητες, µε επιστηµονικό και κοι-
νωνικό κύρος, να ορίσετε επικεφαλής µια προσωπικότητα του πα-
νεπιστηµιακού χώρου, που να έχει εµπειρία διοίκησης, δηλαδή ένα
πρύτανη, ένα αντιπρύτανη. Εσείς προτιµήσατε να παρακάµψετε
τον νόµο».

Και καταλήγει ο κ. Χρυσοχοΐδης « ∆εν θέλω να αναφερθώ πε-
ραιτέρω σε ονόµατα και να κάνουµε αποκαλύψεις. Υπάρχει όµως,
το εξής θέµα: Η ∆ιοίκηση ενός Πανεπιστηµίου που έχει είκοσι
πέντε χιλιάδες φοιτητές και χίλια διακόσια µέλη συνεργαζόµενου
επιστηµονικού προσωπικό αφήνεται στο χέρια ανθρώπων που δεν
µπορούν να διοικήσουν αυτό στο πανεπιστήµιο».

Αυτά τα παραθέτω για να σας υπενθυµίσω το τι λέγατε ως αντι-
πολίτευση και τί πράττετε σήµερα ως Κυβέρνηση. Για τη σηµερινή
σύνθεση της επιτροπής, τα συµπεράσµατα είναι δικά σας.

Οφείλετε επίσης, κύριε Υπουργέ, να ξεκαθαρίσετε – όπως ανέ-
φεραν και οι προηγούµενοι συνάδελφοι- αν έχετε την βούληση να
καταστήσετε αυτοδύναµο ή όχι, όχι µόνο το Πανεπιστήµιο ∆υτι-
κής Μακεδονίας, αλλά και της Στερεάς και της ∆υτικής Στερεάς
Ελλάδας, που ακόµη εκκρεµούν.

Καταλήγοντας θα ήθελα να πω ως νέος άνθρωπος και ως νέος
Βουλευτής –και να σας µεταφέρω την αγωνία των νέων ανθρώ-
πων και των νέων επιστηµόνων- ότι οι νέοι άνθρωποι σήµερα επι-
ζητούν να φύγουν από την Ελλάδα. Το καλύτερο επιστηµονικό
δυναµικό τόπου κινδυνεύουµε να το χάσουµε, διότι η Ελλάδα πα-
ραµένει αγκυλωµένη στο χθες, µη δυνάµενη να ακολουθήσει τις
εξελίξεις, µη δυνάµενη να δώσει διέξοδο και προοπτική στους
νέους αυτούς λαµπρούς επιστήµονες.

∆είξτε, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι έχετε τη βούληση και απο-
δείξτε εµπράκτως ότι µπορεί να δώσετε όραµα και λύση στα πρό-
βληµατα αυτά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
ραγκούνη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. Γεώργιος Βαγιωνάς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι αρκετά σύ-

ντοµος.
Κύριε Υπουργέ, το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας έχει τρία

αυτοδύναµα τµήµατα και δύο τµήµατα είναι έτοιµα να γίνουν αυ-
τοδύναµα. Αν κάνετε τέσσερα αυτοδύναµα τµήµατα το Πανεπι-
στήµιο γίνεται αυτόµατα αυτόνοµο.

Τί σας κωλύει και δεν κάνετε το Τµήµα Μηχανολόγων-Μηχανι-
κών, που είναι αυτοδύναµο; Το Τµήµα όµως, Πληροφορικής που
είναι στην Κοζάνη είναι µη αυτοδύναµο Τµήµα, όπως το Τµήµα
Βαλκανικών Σπουδών στη Φλώρινα και το Τµήµα Εικαστικών
Εφαρµογών και Τεχνών.

Υπαινιχθήκατε στην απάντησή σας ότι δεν διορίζετε κανένα από
τα εκατόν δέκα µέλη ∆ΕΠ που υπάρχουν στο Πανεπιστήµιο ∆υτι-
κής Μακεδονίας µη τυχόν δώσετε προβάδισµα για πρύτανη σε κά-
ποιον από αυτούς που θα διορίζατε. ∆εν λέει κανείς ότι η
∆ιοικούσα Επιτροπή δεν είναι αξιόλογοι άνθρωποι. ∆εν λέει κα-
νείς ότι τα πράγµατα δεν έγιναν εντελώς σύννοµα από πλευράς
Υπουργείου.

Όπως, όµως, είχα πει και στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέ-
σεων το ελληνικό κατάντηµα της συναλλαγής µεταξύ φοιτητών
και Πανεπιστηµιακών Αρχών δεν έχει προηγούµενο. Πέστε µου
ένα πανεπιστήµιο του κόσµου που ψηφίζουν όλοι οι φοιτητές. Το
µοναδικό πανεπιστήµιο είναι κάπου στην Πορτογαλία –αν δεν
κάνω λάθος- που ψηφίζει µόνο το 6%.

Έγιναν τελευταία πρυτανικές εκλογές. Είδαµε τι έγινε στη Θεσ-
σαλονίκη. Φροντίστε αυτό να µην επαναληφθεί. Φροντίστε να αλ-
λάξει ο νόµος. Φροντίστε να προωθήσετε ένα από τα δύο µη
αυτοδύναµα τµήµατα που είναι έτοιµα να γίνουν αυτοδύναµα και
αφήστε να βγάλουν τα µέλη ∆ΕΠ δική τους ∆ιοικούσα Επιτροπή.

∆ιότι πραγµατικά, από επαφές που είχα µε διάφορα σωµατεία
και συλλόγους –ιατρικός σύλλογος, δικηγορικός σύλλογος- οι άν-
θρωποι είναι αγανακτισµένοι. ∆ιότι εσείς, η κυβέρνηση του Κώστα
Σηµίτη είχε διορίσει τον Πρόεδρο της ∆ιοικούσας Επιτροπής. Τον
κράτησε η Νέα ∆ηµοκρατία. Όσο καλός και να είναι ένας άνθρω-
πος, όταν περάσουν σχεδόν δέκα χρόνια, ό,τι ήταν να δώσει το
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έδωσε. Ας έλθουν νέοι άνθρωποι να δώσουν περισσότερα. Τα έχει
ανάγκη η περιοχή, τα έχει ανάγκη ο τόπος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Βα-
γιωνά και για το ευσύνοπτον του λόγου του.

Εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει στην επερώτηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας ο Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων κύριος Ιωάννης Πανάρετος.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-

θησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, πρέπει να σας πω ότι είναι φυσικό -και το ξέρετε πι-

στεύω όλοι όσοι έχετε διατυπώσει τις απόψεις που υπάρχουν στην
επερώτηση- το ενδιαφέρον της Υπουργού για το συγκεκριµένο
Πανεπιστήµιο.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: ∆εν το είδαµε όµως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-

θησης και Θρησκευµάτων): Το ενδιαφέρον της αυτό δεν αφορά
µόνο τα πρόσωπα τα οποία θα στελεχώσουν ή στελεχώνουν τη ∆ι-
οικούσα Επιτροπή. Αφορά µια γενικότερη στρατηγική του Πανε-
πιστηµίου. Το ερώτηµα είναι πού πηγαίνει το Πανεπιστήµιο.

Η Υπουργός θα ήθελε να είναι η ίδια εδώ σήµερα για να απα-
ντήσει αλλά δυστυχώς, άλλες ανειληµµένες υποχρεώσεις δεν της
το επέτρεψαν. Θα προσπαθήσω όµως εγώ να σας δώσω απαντή-
σεις, τόσο στα συγκεκριµένα ερωτήµατα για το Πανεπιστήµιο, όσο
και στα ευρύτερα ερωτήµατα που θέσατε, τα οποία αντιλαµβάνο-
µαι ότι σας απασχολούν και απασχολούν και την ελληνική κοινω-
νία.

Πρώτα από όλα, όσον αφορά το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακε-
δονίας και τη ∆ιοικούσα Επιτροπή, φαντάζοµαι συµφωνείτε ότι
έπρεπε να διορισθεί µια διοικούσα επιτροπή. ∆εν είναι κάτι που
θα µπορούσε να γίνει διαφορετικά.

Με χαρά άκουσα ότι δεν αµφισβητούνται τα προσόντα και οι
ικανότητες των ατόµων που στελεχώνουν την επιτροπή.

Υπάρχει πράγµατι µια διαφορά, µια διαφοροποίηση στη σύν-
θεση της επιτροπής, σε σχέση µε το ποσοστό των ακαδηµαϊκών
που στελεχώνουν την επιτροπή. Ήταν µια συνειδητή επιλογή. Θα
προσπαθήσω στη συνέχεια να σας εξηγήσω την επιλογή αυτή.

Όσον αφορά το ακαδηµαϊκό προσωπικό, παρ’ ότι δεν αµφισβη-
τήσατε τις ικανότητες και το κύρος των ακαδηµαϊκών στελεχών
που είναι µέλη της Επιτροπής, θα µπορούσε, πάντοτε να πει κά-
ποιος ότι θα µπορούσαν να υπάρχουν και καλύτεροι. Όµως, το
αποτέλεσµα και οι δυνατότητές τους θα κριθούν. Θα δούµε αν
πράγµατι καταφέρουν αυτοί οι άνθρωποι να αποδώσουν αυτό που
περιµένει η πολιτεία από αυτούς.

Ξέρετε πάντοτε ο διορισµός µιας διοικούσας επιτροπής πανε-
πιστηµίου δεν είναι κάτι εύκολο. Αντίθετα είναι εύκολο να διατυ-
πωθεί κριτική είτε ως προς τα πρόσωπα είτε ως προς τη σύνθεση,
όπως αναφέρατε προηγουµένως.

Κατ’ αρχήν εάν µου επιτρέπετε, θέλω να κάνω µία-δύο διορθώ-
σεις στην ερώτησή σας και στα στοιχεία, που δώσατε. Σύµφωνα
µε τη ∆ιοικούσα Επιτροπή αυτή τη στιγµή υπηρετούν εβδοµήντα
εννέα µέλη ∆ΕΠ στο Πανεπιστήµιο και όχι εκατόν δέκα. Επίσης, οι
εκλεγµένοι πρόεδροι είναι τρεις, οι άλλοι τρεις είναι διορισµένοι.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. Βέρα Νικολαΐδου)

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Αυτά είναι τα στοιχεία που
έδωσε το συνδικαλιστικό ΠΟΣ∆ΕΠ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, µην
διακόπτετε. Θα πάρετε το λόγο µετά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Επίσης, θα µου επιτρέψετε να
σχολιάσω την πρόταση στην οποία αναφέρεσθε και λέτε ότι «προ-
τείνουν τους έξι Πρόεδρους, καθώς και τον Κοσµήτορα, αφήνο-
ντας στη διακριτική ευχέρεια της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου, την επιλογή στις θέσεις Προέδρου, Αντιπροέδρου».
Όταν ο Υπουργός έχει την ευθύνη ορισµού, δεν φαντάζοµαι να
χρειάζεται διακριτική ευχέρεια για να ορίσει τον Πρόεδρο και τον
Αντιπρόεδρο.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία του θέµατος. Έχουµε ένα περιφε-
ρειακό Πανεπιστήµιο, για το οποίο έχουν γίνει προσπάθειες να

αποτελέσει έναν πόλο ανάπτυξης της περιφέρειας αυτής. Φαντά-
ζοµαι ότι θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι η προσπάθεια αυτή δεν
µπορεί να σχετίζεται αποκλειστικά µε το εάν το ίδρυµα έχει αυτο-
τελή διοίκηση ή εάν υπάρχει ∆ιοικούσα Επιτροπή. Η αυτοτελής
διοίκηση είναι το αποτέλεσµα της ύπαρξης µίας κρίσιµης µάζας
εκπαιδευτικών, καθηγητών, µελών ∆ΕΠ, ώστε το πανεπιστήµιο να
λειτουργήσει αυτοτελώς.

Η συγκεκριµένη επιλογή των µελών της ∆ιοικούσας Επιτροπής
είχε και µία άλλη διάσταση: Πώς το πανεπιστήµιο θα παίξει έναν
µεγαλύτερο ρόλο στην περιφέρεια, στη συγκεκριµένη περιοχή και
θα επιφέρει µεγαλύτερη ανάπτυξη. Τα εκτός ακαδηµαϊκών χώρων
πρόσωπα που επέλεξε η Υπουργός να είναι µέλη της επιτροπής
δεν είναι τυχαία. Φαντάζοµαι ότι συµφωνείτε µαζί µου σε αυτό. Τα
επέλεξε, ακριβώς, για να δώσουν αυτή τη νέα διάσταση στο πα-
νεπιστήµιο.

Αν και καθηγητής Πανεπιστηµίου, θα πρέπει να σας πω ότι το
εσωστρεφές Πανεπιστήµιο, το Πανεπιστήµιο που κλείνεται στον
εαυτό του µεταξύ των καθηγητών και των φοιτητών, δεν είναι το
καλύτερο πρότυπο Πανεπιστηµίου και αυτό είναι το Πανεπιστήµιο
που έχουµε σήµερα. Ακόµη και η ερώτησή σας σε τί αναφέρεται;
Αναφέρεται στην επιθυµία να λειτουργήσει αυτοτελώς, δηλαδή να
έχει αποκλειστική ευθύνη όσον αφορά τη λειτουργία του. Αυτή
ήταν πράγµατι µία πρακτική, που είχε ακολουθηθεί κυρίως στην
κεντρική Ευρώπη επί πολλά χρόνια. Όµως, το ερώτηµα είναι απέ-
δωσε η πρακτική αυτή; Ήταν αποτελεσµατική;

Και, βέβαια, το πανεπιστήµιο πρέπει να έχει αυτοτέλεια. Το ερώ-
τηµα είναι πώς η κοινωνία γίνεται µέτοχος των δραστηριοτήτων
του πανεπιστηµίου; Πώς η κοινωνία συµµετέχει στη διαµόρφωση
των στρατηγικών επιλογών του Πανεπιστηµίου; Και πώς η κοινω-
νία µπορεί να διαπιστώσει το έργο, που γίνεται στο Πανεπιστήµιο;

Φυσικά, δεν µπορεί κανείς να αµφισβητήσει ότι τα ακαδηµαϊκά
θέµατα πρέπει να αποτελούν αποκλειστικό, εσωτερικό θέµα των
πανεπιστηµίων. Η στρατηγική, όµως, του πανεπιστηµίου δεν είναι
κάτι που µπορεί πλέον να αποτελεί αποκλειστικό προνόµιο της πα-
νεπιστηµιακής κοινότητας. ∆εν είναι τυχαίο -µια και αναφέρθηκα
στην Ευρώπη- ότι σε πολλές ευρωπαϊκές χώρες το µοντέλο αυτό
έχει αλλάξει. ∆εν αναφέροµαι µόνο σε χώρες της Βόρειας Ευρώ-
πης, όπως τη Σουηδία, τη Νορβηγία, τη Φινλανδία και τη ∆ανία.
Αναφέροµαι ακόµη σε χώρες της κεντρικής Ευρώπης, της πα-
λαιάς Ευρώπης, όπου η ανάγκη να συµµετέχει η κοινωνία στη δια-
µόρφωση, των στρατηγικών επιλογών του Πανεπιστηµίου έγινε
αντιληπτή.

Γιατί; Όλοι συµφωνούµε ότι πρέπει να υπάρχει κοινωνική λογο-
δοσία. Πρέπει το πανεπιστήµιο να εξηγεί στην κοινωνία πώς λει-
τουργεί και ποια είναι τα αποτελέσµατα που παράγει, όχι απλώς
καταγράφοντας τις δηµοσιεύσεις των διδασκόντων του ή τον
αριθµό των πτυχιούχων του, αλλά συµβάλλοντας ουσιαστικά στην
ανάπτυξη της χώρας ή της περιοχής στην οποία έχει έδρα. Ποιός
είναι ο καλύτερος τρόπος για να γίνει αυτό; Φτάνουν οι ετήσιες
εκθέσεις του Πανεπιστηµίου, εάν υπάρχουν; Φτάνουν αυτές οι εκ-
θέσεις; Όταν η διαµόρφωση των εκθέσεων αποτελεί αποκλειστικό
προνόµιο των πανεπιστηµίων, πώς µπορεί κανείς να είναι βέβαιος
ότι αυτό που το πανεπιστήµιο έχει βάλει ως στόχο, συνάδει µε
τους στόχους της ανάπτυξης τόσο της χώρας όσο και της συγκε-
κριµένης περιφέρειας; Είναι, λοιπόν, απαραίτητο η κοινωνία να
συµµετέχει στη διαµόρφωση της στρατηγικής του Πανεπιστηµίου
και να θέτει τους γενικούς κανόνες, µε τους οποίους πρέπει να
λειτουργεί το Πανεπιστήµιο. Ουσιαστικά, δηλαδή, πρέπει να υπάρ-
χει µία κεντρική διοίκηση η οποία να λειτουργεί κατά κάποιο τρόπο
ως πληρεξούσιος της κοινωνίας, ιδιαίτερα σε µία χώρα που η τρι-
τοβάθµια εκπαίδευση παρέχεται δωρεάν, που το κράτος έχει όλη
την ευθύνη της κάλυψης των εξόδων για τη λειτουργία του Πανε-
πιστηµίου.

Αυτές είναι νοµίζω, οι βασικές πλευρές που θα πρέπει να
έχουµε υπ’ όψιν µας, όταν αναφερόµαστε στη διοίκηση του Πα-
νεπιστηµίου και αντιλαµβάνοµαι ότι οι επιφυλάξεις ή ανησυχίες
σας περιορίζονται στην αυτοτελή λειτουργία του Πανεπιστηµίου.
Ελπίζω να σας έπεισα για το γεγονός ότι η αυτοτελής λειτουργία
του Πανεπιστηµίου αυτοσκοπός, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι δια-
φωνεί κανείς ή ότι αλλάζει τον τρόπο, που θα οδηγηθεί το Πανε-
πιστήµιο σε αυτοτέλεια. Η Κυβέρνηση, το Υπουργείο Παιδείας,
όσοι έχουν ευθύνη για τον τρόπο µε τον οποίο τα χρήµατα του
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Έλληνα φορολογούµενου δίνονται στα Πανεπιστήµια, έχουν ταυ-
τόχρονα υποχρέωση να βρίσκουν ή να βρουν τους τρόπους εκεί-
νους που η κοινωνία και συµµετέχει στη διαµόρφωση της
στρατηγικής των Πανεπιστηµίων, αλλά και βάζει τους κανόνες
εκείνους που της επιτρέπουν να αξιολογήσει το αποτέλεσµα της
λειτουργίας του. Ελπίζω, µε τις παρατηρήσεις και τα σχόλια που
έκανα, να διασκέδασα τις ανησυχίες σας, όσον αφορά το Πανεπι-
στήµιο. Η διοίκηση η οποία επελέγη, όπως σας είπα, θα κριθεί για
το έργο της, όπως φυσικά κρίνονται και αυτοί που επιλέγουν µία
διοίκηση. ∆εν είναι κάτι που έγινε και θα ξεχαστεί.

Και οι πολίτες η διοίκηση και εσείς θα ήθελα να είστε βέβαιοι ότι
και η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας θα κάνει κάθε δυ-
νατή προσπάθεια ώστε να ξεπεραστούν τα αρνητικά χαρακτηρι-
στικά της λειτουργίας των Πανεπιστηµίων, στα οποία νοµίζω ότι
όλοι αναφερθήκατε. Για να φθάσουµε στο σηµείο να έχουµε Πα-
νεπιστήµια, που να αποτελούν πραγµατικά παράγοντες προόδου
και ανάπτυξης της χώρας και να δίνουν ευκαιρίες στους νέους αν-
θρώπους να αποκτήσουν τα προσόντα εκείνα που είναι απαραί-
τητα για να είναι ανταγωνιστικοί στην αγορά εργασίας
Πανεπιστήµια τα οποία να είναι ανταγωνιστικά, όχι µόνο µεταξύ
τους, αλλά και διεθνώς.

Έχει ξεπεραστεί η εποχή που το πανεπιστήµιο, πάλι πέρα από
την εσωτερικότητα και την εσωστρέφειά του, ήταν απλώς ένα
οχυρό µέσα σε µία χώρα. Τα πανεπιστήµια σήµερα ανταγωνίζο-
νται σε µία πολύ σκληρή διεθνή αγορά. Τα δικά µας Πανεπιστήµια
δεν έχουν βρει ακόµα αυτόν τον τρόπο. Είµαι βέβαιος ότι όταν θα
είµαστε σε θέση να παρουσιάσουµε τις θέσεις µας για τη λει-
τουργία των πανεπιστηµίων από εδώ και πέρα, ώστε να επιτευ-
χθούν όλοι αυτοί οι στόχοι που ανέφερα προηγουµένως, είµαι
βέβαιος ότι θα συµβάλετε και εσείς µε τα σχόλιά σας, µε τον προ-
βληµατισµό σας, ώστε τα ελληνικά πανεπιστήµια, τα τριτοβάθµια
ιδρύµατα της χώρας µας, να γίνουν πραγµατικά αυτό που όλοι
επιθυµούµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Υφυπουργέ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας, κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρος.

Ορίστε, κύριε Ταλιαδούρο, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συµφωνήσω µε τον κύριο

Υπουργό ότι τα πανεπιστήµιά µας πρέπει να είναι ανταγωνιστικά
µέσα στο διεθνές περιβάλλον και µέσα στο ευρωπαϊκό περιβάλ-
λον. Γι’ αυτό τα πεντέµισι χρόνια που είχαµε την ευθύνη της δια-
κυβέρνησης της χώρας λάβαµε όλα εκείνα τα µέτρα τα οποία
απαιτούνται για να στηρίξουµε την αναβάθµιση του δηµόσιου ελ-
ληνικού πανεπιστηµίου, να ενισχύσουµε την εξωστρέφειά του. ∆εν
είναι τυχαίο ότι δίνεται η δυνατότητα, πλέον, για διοργάνωση κοι-
νών µεταπτυχιακών µε ξένα πανεπιστήµια. ∆εν είναι τυχαίο ότι
ξένοι φοιτητές έρχονται στα δικά µας πανεπιστήµια για µεταπτυ-
χιακές σπουδές. Όπως, δεν είναι τυχαίο ότι ύστερα από τα µέτρα
που λάβαµε έξι από τα ελληνικά πανεπιστήµια, σύµφωνα µε τους
διεθνείς δείκτες, είναι µέσα στα πεντακόσια καλύτερα πανεπιστή-
µια του κόσµου. Αυτό δείχνει ότι τα µέτρα που λάβαµε τα χρόνια
αυτά ήταν στη σωστή κατεύθυνση στην πορεία της ανάπτυξης του
δηµόσιου πανεπιστήµιου.

Σ’ αυτό το πλαίσιο της ανάπτυξης της Ανώτατης Εκπαίδευσης
και µάλιστα της βελτίωσης των υποδοµών των περιφερειακών πα-
νεπιστηµίων, προχωρήσαµε σε συγκεκριµένα µέτρα για να ενι-
σχύσουµε το Πανεπιστήµιο της ∆υτικής Μακεδονίας. Πρώτα απ’
όλα η χρηµατοδότηση του Πανεπιστηµίου ξεπέρασε για λειτουρ-
γικές δαπάνες τα 8,5 εκατοµµύρια ευρώ τα πέντε χρόνια που ήµα-
σταν στην Κυβέρνηση. Από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
η πίστωση για το Πανεπιστήµιο της ∆υτικής Μακεδονίας ξεπέρασε
τα 2.000.000 ευρώ και οι πληρωµές ανήλθαν περίπου στο
1.900.000 ευρώ. Για την τετραετία 2009-2012, µέσα δηλαδή από
τον τετραετή προγραµµατισµό έχει διασφαλιστεί µε υπογραφή
από το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, το Υπουργείο Παιδείας και
το ίδιο το πανεπιστήµιο ποσό για λειτουργικές δαπάνες που ξε-
περνάει τα 11.000.000 ευρώ, σε ό,τι αφορά δε για έργα κτηρια-
κών υποδοµών, µελέτες και εξοπλισµούς, ποσό που ξεπερνάει τα

14.000.000 ευρώ.
Τα πεντέµισι αυτά χρόνια ιδρύθηκαν δύο νέα τµήµατα, το Τµήµα

Μηχανικών Πληροφορικής και Τηλεπικοινωνιών στην Κοζάνη, το
Τµήµα Εικαστικών και Εφαρµοσµένων Τεχνών στη Φλώρινα, τα
οποία λειτουργούν το µεν ένα από το ακαδηµαϊκό έτος 2005-2006
και το άλλο από το 2006-2007. Κατοχυρώθηκαν µε προεδρικά δια-
τάγµατα και τα επαγγελµατικά δικαιώµατα αυτών των τµηµάτων.
Επίσης µε προεδρικό διάταγµα το 2009 το Τµήµα Μηχανικών ∆ια-
χείρισης Ενεργειακών Πόρων µετονοµάστηκε σε Τµήµα Μηχανο-
λόγων Μηχανικών, για να εξασφαλιστεί η πλήρης επαγγελµατική
κατοχύρωση των αποφοίτων του.

Όπως ελέχθη και πριν, το Υπουργείο Παιδείας έχοντας ολο-
κληρώσει τις αναγκαίες επιστηµονικές πράξεις και ενέργειες, τη
γνωµοδότηση του ΣΑΠΕ, Συµβούλια Ειδικών Επιστηµόνων, ίδρυσε
µε το προεδρικό διάταγµα 8/2010 το Τµήµα Αρχιτεκτόνων Μηχα-
νικών στο Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας στην Καστοριά, το
οποίο δυστυχώς δεν έχει αρχίσει να λειτουργεί. Επίσης διατέθη-
καν πιστώσεις και εξελέγησαν σαράντα έξι νέα µέλη ∆ΕΠ αυτήν
την πενταετία. Όλα αυτά βοήθησαν το πανεπιστήµιο να ανέλθει,
να αποκτήσει κύρος, να στελεχωθεί και είµαστε πάρα πολύ κοντά
πλέον στην αυτοδυναµία του. Υπάρχουν κάποιοι εκκρεµείς διορι-
σµοί κυρίως στο Υπουργείο Παιδείας και δύο νέοι διορισµοί που
είναι στο στάδιο της κρίσης και αρκούν για να αποκτήσει το πα-
νεπιστήµιο αυτοδυναµία. Θεωρώ ότι το να αποκτήσει ένα Ανώτατο
Εκπαιδευτικό Ίδρυµα αυτοδυναµία και να είναι υπεύθυνο το ίδιο,
ενισχύει τη δυναµική του, ενισχύει την ακαδηµαϊκή αυτοδιοίκησή
του, ενισχύει τη δυνατότητα στο να πάει µπροστά.

Θα ήθελα να κάνω ορισµένες παρατηρήσεις, που συγχρόνως
δείχνουν και τη διαφορά αντιµετώπισης των δύο κυβερνήσεων,
της δικής µας και της δικής σας, κύριε Υπουργέ. Ο κ. Μασαλάς ο
πρώην Πρύτανης του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων, ήταν επιλογή της
προηγούµενης Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ του κ. Σηµίτη ως κατα-
ξιωµένος πανεπιστηµιακός δάσκαλος και πρύτανης µε εµπειρία
για πολλά χρόνια. Η Νέα ∆ηµοκρατία ανανέωσε τη θητεία του και
ανανέωσε τη θητεία και άλλων δύο µελών της ∆ιοικούσης Επι-
τροπής, σεβόµενη τα αντικειµενικά και αξιοκρατικά κριτήρια της
επιλογής τους και σεβόµενη τη συνέχεια στη διοίκηση του Ιδρύ-
µατος. ∆ιότι σε τέτοιου είδους διοικητικές θέσεις, η συνέχεια είναι
σηµαντική. Βεβαίως διόρισε και µέλος ∆ΕΠ του πανεπιστηµίου στη
∆ιοικούσα Επιτροπή. Προετοίµασε την αυτοδυναµία του πανεπι-
στηµίου, έκανε έντονη την παρουσία του Ιδρύµατος στη ∆υτική
Μακεδονία. Όπως σας είπα, υπολείπονται κάποιοι εκκρεµούντες
διορισµοί και η εκλογή δύο µελών ∆ΕΠ στο Τµήµα Μηχανικών
Πληροφορικής και Τηλεπικοινωνιών. Ενισχύθηκε από τους φοιτη-
τές η προτίµηση αυτών των τµηµάτων ως αποτέλεσµα των συ-
γκεκριµένων µέτρων που λάβαµε. Η εκπαιδευτική λειτουργία του
όλα αυτά τα χρόνια ήταν υποδειγµατική. Η φοιτητική µέριµνα ήταν
υποδειγµατική. ∆ηµιουργήθηκε στην ευρύτερη περιοχή της Περι-
φέρειας της ∆υτικής Μακεδονίας µία πολιτισµική κίνηση αξιόλογη.
Ολοκλήρωσε το πανεπιστήµιο την εσωτερική του αξιολόγηση και
προχωράει στην εξωτερική τώρα και αυτό είναι πάρα πολύ σηµα-
ντικό. Έχει λάβει εύφηµο µνεία για την άρτια διοίκηση παρά τις
ελλείψεις, που είναι φυσικό να υπάρχουν σε ένα ίδρυµα που είναι
υπό δηµιουργία.

Θα ήθελα να θέσω, κύριε Υπουργέ, ορισµένα ερωτήµατα σχε-
τικά µε την αλλαγή της διοικούσης επιτροπής. Πρώτα απ’ όλα
αξιολογήθηκε το έργο του προέδρου και της διοικούσης επιτρο-
πής τα προηγούµενα χρόνια; Έγινε µία συζήτηση, εκκλήθη κάποια
στιγµή στο Υπουργείο, από την Κυβέρνηση, από εσάς, ο πρώην
πρόεδρος, ο πρύτανης κ. Μασαλάς για να συζητήσετε, να ακού-
σετε τη γνώµη του, να ενηµερωθεί η διοίκηση του Υπουργείου για
τα προβλήµατα; Η επιλογή του νέου προέδρου µε ποια κριτήρια
έγινε; Πώς έχουµε το αξιοκρατικόν της επιλογής του νέου προέ-
δρου; Θα θέλαµε να το µάθουµε. Το επόµενο ερώτηµα είναι –που
ελέχθη και από τους συναδέλφους- γιατί έστω και ένα µέλος ∆ΕΠ
του πανεπιστηµίου δεν συµπεριελήφθη στη διοικούσα επιτροπή;
Προτίθεστε να προχωρήσετε στην ολοκλήρωση αυτών των διαδι-
κασιών για διορισµούς νέων µελών ∆ΕΠ, ώστε να έχουµε την αυ-
τοδυναµία σε σύντοµο διάστηµα;

Μπορούµε εντός του 2010 να έχουµε αυτοδύναµο το πανεπι-
στήµιο, όπως έγινε µε το Πανεπιστήµιο Πελοποννήσου για παρά-
δειγµα. Αυτό θα δώσει κατά την άποψή µας µία άλλη ώθηση
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αναπτυξιακή στο ίδρυµα, διότι θα καταστήσει όλα τα µέλη ∆ΕΠ,
όλη την πανεπιστηµιακή κοινότητα υπεύθυνη, για να πάει το
ίδρυµα µπροστά.

Θα συνεχιστεί η χρηµατοδότηση του ιδρύµατος µε τους ίδιους
ρυθµούς; Θα τηρηθεί ο τετραετής προγραµµατισµός που έχει
υπογραφεί από τα συναρµόδια Υπουργεία Παιδείας και Οικονο-
µίας; Τι θα γίνει µε αυτά, ώστε να µην ανακοπεί η προσπάθεια που
ξεκίνησε τα προηγούµενα χρόνια, η προσπάθεια που κατέβαλε η
προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου µαζί µε τους τοπικούς πα-
ράγοντες, τους Βουλευτές, τους περιφερειάρχες, το νοµάρχη,
όλη την κοινωνία, διότι όπως είπατε όλη η κοινωνία πρέπει να συµ-
µετέχει σε ιδρύµατα περιφερειακά για να πάµε µπροστά;

Πρέπει να συνεχιστεί και να ενισχυθεί το Πανεπιστήµιο ∆υτικής
Μακεδονίας µε το απαραίτητο προσωπικό, µε τις απαραίτητες
υποδοµές για να καταστεί αυτοδύναµο. ∆εν πρέπει να ανακοπεί
αυτή η προς τα µπρος πορεία. Αυτό είναι απαίτηση όλης της ελ-
ληνικής κοινωνίας και κυρίως της κοινωνίας της δυτικής Μακεδο-
νίας.

Και κλείνω µε το τελικό ερώτηµα. Προτίθεται, κύριε Υπουργέ, το
Υπουργείο Παιδείας να προχωρήσει προς αυτές τις κατευθύνσεις;
Εάν προχωρήσει προς αυτές τις κατευθύνσεις, θα είµαστε όλοι
σύµφωνοι και όλοι θα βοηθήσουµε, από το µέτρο του δυνατού,
προς αυτήν την κατεύθυνση. Εάν, όµως, σταµατήσουν οι εκλογές,
σταµατήσουν οι διορισµοί, σταµατήσουν οι πιστώσεις, µειωθούν οι
χρηµατοδοτήσεις, θα είµαστε όλοι αντίθετοι µε πρώτη την κοινω-
νία της δυτικής Μακεδονίας, την κοινωνία της Ελλάδος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ.

Πέτρος Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κύριες και κύριοι συνά-

δελφοι, θέλω να πιστεύω ότι όλοι όσοι µετέχουν της πολιτικής, µε-
τέχουν από ευγενή κίνητρα. Πράγµα που σηµαίνει, ότι το νόηµα
της δράσης τους, των έργων, των πράξεων τους και των λόγων
τους, είναι ότι θέλουν να συµβάλουν, να καταγράψουν ιστορικά
µία θετική πορεία της χώρας.

Με τη Νέα ∆ηµοκρατία έχω διαρκώς το εξής πρόβληµα σε πολ-
λούς τοµείς και σε πολλές περιπτώσεις, ότι η ένδεια αυτής της
περίφηµης πορείας των έξι χρόνων σε πραγµατικό έργο καθιστά
ανθρώπους, κατά τα άλλα αξιόπιστους, κατά τα άλλα σίγουρα
αφιερωµένους στα ευγενή ιδεώδη, σε ανθρώπους µε επιλεκτική
µνήµη, µε µία µετάθεση ακόµα και των πιο πραγµατικών περιστα-
τικών. Γιατί φαίνεται ότι είναι δυσβάστακτη η ένδεια του έργου,
όταν πράγµατι ελαύνεσαι από ευγενή κίνητρα, αλλά, όπως θα
έλεγε ο Καβάφης, « οι καιροί, οι ηγεσίες δεν επέτρεψαν να πραγ-
µατώσεις».

Θα ήθελα να τονίσω για παράδειγµα ότι η απόφαση για το
άνοιγµα των ελληνικών πανεπιστηµίων στην Ευρώπη ελήφθη από
την κυβέρνηση Σηµίτη µε Υπουργό Παιδείας τον κ. Αρσένη, όταν
προσυπέγραψε ως ιδρυτικό µέλος τη Συνθήκη της Μπολόνια. Η
αποφασιστική πορεία της ένταξης της Ελλάδας στην Μπολόνια
έγινε το 2001 και το 2003.

Το 2001 ήταν στην Πράγα, Σύνοδος που έµεινε ιστορική, γιατί
προσδιορίστηκε ο χαρακτήρας της Συνθήκης της Μπολόνια µε την
τότε κοινή πρόταση των Υπουργών Παιδείας της Ελλάδας, κ.
Πέτρο Ευθυµίου -του υποφαινόµενου- και της Γαλλίας κ. Ζακ
Λανγκ για το τι χαρακτήρα έχει η Μπολόνια. Η συνθήκη αναφέρε-
ται στην προάσπιση και στην προαγωγή ενός κοινού δηµόσιου
αγαθού της Ευρώπης και όχι µιας commodity, ενός εµπορικού
αγαθού. Το 2003 στο Βερολίνο υιοθετήθηκαν επίσης όλες οι ελ-
ληνικές προτάσεις, που αποτελούν και ένα µεγάλο αστερισµό θέ-
σεων της Μπολόνια.

Το 2001 σε κοινή συνάντηση του ελληνικού Υπουργείου Παι-
δείας στο Παρίσι, όπου Υπουργός Παιδείας Ελλάδας ήταν ο Πέ-
τρος Ευθυµίου -ο υποφαινόµενος- συνοδευόµενος από την
τριµελή Γραµµατεία της Συνόδου των Πρυτάνεων, έγινε η συµ-
φωνία για τη διοργάνωση των πρώτων κοινών µεταπτυχιακών προ-
γραµµάτων σπουδών µε έξι γαλλικά πανεπιστήµια και έξι ελληνικά,
η οποία άρχισε την περίοδο 2003-2004.

Αυτό που µόλις, κύριε Ταλιαδούρο, επιδαψιλεύσατε στην κυ-
βέρνησή σας, είναι αυτό που κληρονοµήσατε από την κυβέρνηση

του ΠΑΣΟΚ. Όπως κληρονοµήσατε από την κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ ένα νόµο σύµφωνα µε τον οποίο όλα τα ελληνικά πανεπι-
στήµια και ΤΕΙ είχαν τη δυνατότητα να ιδρύσουν αγγλόφωνα τµή-
µατα σπουδών ή σε οποιαδήποτε άλλη ευρωπαϊκή γλώσσα
θέλουν.

Εσείς στερήσατε από τα πανεπιστήµια και από τα ΤΕΙ τη δηµι-
ουργία διεθνών τµηµάτων και τα εναποθέσατε µόνο στο διεθνές
Πανεπιστήµιο της Θεσσαλονίκης. Στην εποχή της διεθνοποίησης
που θα µπορούσε -υπάρχουν το Πανεπιστήµιο των Ιωαννίνων, το
Ιόνιο Πανεπιστήµιο- όλα τα ελληνικά πανεπιστήµια να είναι γεµάτα
ξενόγλωσσα τµήµατα µε ξένους φοιτητές, το προσδιορίσατε µόνο
στο ∆ιεθνές Πανεπιστήµιο της Θεσσαλονίκης.

∆εύτερον, θέλω να σας θυµίσω ότι µε χρηµατοδότηση του
Υπουργείου Παιδείας, από το 2000 έως το 2004 ,έγιναν από ξέ-
νους αξιολογητές σύµφωνα µε την Μπολόνια αξιολογήσεις ελλη-
νικών πανεπιστηµίων και ΤΕΙ, που ήταν και η µόνη ενδεδειγµένη
µέθοδος για να έχεις διεθνή και όχι µόνο εσωτερική αξιολόγηση.

Επίσης, για την αλήθεια των πραγµάτων, υπήρξε µια ρωµαλέα
επένδυση στην ανώτατη εκπαίδευση την περίοδο 1997-2004. Ήταν
µια επένδυση επιβεβληµένη από τις µεγάλες αλλαγές στην Ευ-
ρώπη και στο κόσµο. Ήταν µια επένδυση η οποία έγινε µε σχε-
διασµό, µε την Ανώτατη Εθνική Επιτροπή Χωροταξικού
Σχεδιασµού στο Υπουργείο Παιδείας και µε πρότυπο κυρίως τις
χώρες του Βορρά, ιδίως τότε τη Σουηδία και τη Φινλανδία.

Κρίναµε ότι σε κάθε περιφέρεια της χώρας, όπως ακριβώς
έκανε οργανωµένα η Σουηδία και η Φινλανδία πριν από εµάς, πρέ-
πει να υπάρχει ένα πανεπιστήµιο και ένα ΤΕΙ, το δίπολο, γιατί µόνο
αυτή η αποφασιστική επένδυση θα µπορούσε να µας φέρει σε ίση
µοίρα µε το µέσο ευρωπαϊκό όρο συµµετοχής στην ανώτατη εκ-
παίδευση, ως προς τον οποίο η Ελλάδα υστερούσε δραµατικά.
Έτσι, λοιπόν, έγινε η γιγάντια επένδυση στη δηµιουργία των νέων
πανεπιστηµίων και νέων ΤΕΙ το 1997-2004.

Και θέλω να πω συγκεκριµένα ότι σε όλες τις περιπτώσεις ακο-
λουθήσαµε τις αρχές της αξιοκρατίας, τις αρχές της αδιάβλητης
επιλογής. Για παράδειγµα στο Ιόνιο Πανεπιστήµιο τοποθέτησα τον
Γεώργιο Γραµµατικάκη. Το Ιόνιο Πανεπιστήµιο έλυσε τα προβλή-
µατα του, προχώρησε, αυτονοµήθηκε. Είναι ένα από τα καλά ελ-
ληνικά Πανεπιστήµια σήµερα.

Στη δυτική Μακεδονία επέλεξα τον Χρήστο Μασσαλά, ο οποίος
ζήτησε ο ίδιος από την κυρία ∆ιαµαντοπούλου ν’ αντικατασταθεί.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Ναι καλά, το ξέρουµε!
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ζήτησε ο ίδιος να αντικατασταθεί. Κύριοι,

µε τον κ. Μασσαλά γνωρίζοµαι από το 1972. Μιλάω εδώ κατά
εξουσιοδότησή του. Ζήτησε ο ίδιος την αντικατάστασή του µετά
από µία λαµπρή θητεία στο Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, θα

πάρετε σε λίγο το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Επέλεξα, επίσης, για το Πανεπιστήµιο της

Στερεάς Ελλάδας τον ακαδηµαϊκό κ. Γρηγόρη Σκαλκέα. Για το Πα-
νεπιστήµιο Πελοποννήσου επέλεξα τον πρώην Πρύτανη κ. Κων-
σταντίνο ∆ηµόπουλο. Το Πανεπιστήµιο Πελοποννήσου έχει,
επίσης, αυτονοµηθεί.

Παντού οι επιλογές ήταν επιλογές άξιων, αδιάβλητων ανθρώ-
πων, οι οποίοι µπορούσαν ακαδηµαϊκά να προχωρήσουν τα ιδρύ-
µατα των οποίων τους ανετέθη η ευθύνη. Αυτό συνέβη και στο
Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας, το οποίο εδραιώθηκε, ενδυ-
ναµώθηκε από τις κυβερνήσεις και τις πολιτικές του ΠΑΣΟΚ.

Γι’ αυτό άλλωστε στα «Πρέσπεια» το 2005 όταν έλαβα το βρα-
βείο από το σύνολο των φορέων, οι οποίοι προσδιορίζουν σήµερα
και τα δικά σας υποµνήµατα, το έλαβα ακριβώς για την εδραίωση
του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας και η κυρία Γιαννάκου
βραβεύτηκε, γιατί δεσµεύτηκε ότι θα συνεχίσει τον προγραµµατι-
σµό που βρήκε.

Άρα, λοιπόν, µην επιτιµάτε στο πρόσωπο του κυρίου Υφυπουρ-
γού τη φυσική συνέχεια ενός έργου που έχει τη βούληση, τη
σφραγίδα, την πρόθεση αρτίωσης των θεµελίων και του κορµού
ενός έργου του ΠΑΣΟΚ. Και δεχτείτε, αυτό που µόλις πριν ο κύ-
ριος Υπουργός ανέφερε, ότι µία ∆ιοικούσα Επιτροπή πρέπει να
µπορεί να επιτελέσει µε αντικειµενικά, ακαδηµαϊκά, αδιάβλητα κρι-
τήρια το έργο της.

Φυσικά πάντα στόχος είναι η αυτονόµηση, γιατί αυτή είναι η φυ-
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σική πορεία κάθε ανώτατου ιδρύµατος. Φυσικά, όπως συνέβη ήδη
µε άλλα περιφερειακά Πανεπιστήµια, όπως µε το Ιόνιο Πανεπι-
στήµιο, µόλις πριν ένα χρόνο µε το πανεπιστήµιο Πελοποννήσου,
µόλις πάλι πριν λίγο το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλάδας -που είχα
επίσης την τιµή να συµβάλω, πάλι µε τον κ. Μασσαλά, πριν του ζη-
τήσω ν’ αναλάβει την προεδρεία της διοικούσας της ∆υτικής Μα-
κεδονίας- θα έρθει η ώρα που θα είναι αυτόνοµο και το
Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας, όπως όλοι το οραµατιστήκαµε
και όλοι θέλω να πιστεύω το υπηρετήσαµε και θα το υπηρετή-
σουµε.

Αυτή είναι η αλήθεια των πραγµάτων. Αυτή είναι η µόνη βάση
για να κάνουµε σωστό διάλογο στη Βουλή των Ελλήνων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Άγ-

γελος Κολοκοτρώνης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
∆εν θα επιθυµούσα να αµφισβητήσω ούτε λέξη από αυτά που

ακούστηκαν από τον εξαίρετο συνάδελφο κ. Ευθυµίου και όχι γιατί
είµαστε ένα µικρό κόµµα και έχουµε µικρό µέγεθος και άρα ο
λόγος µας δεν έχει και τόση πειστικότητα, όπως υπενόησε προ-
χθές. Είπατε ότι έχουµε ένα µικρό µέγεθος στην ιστορία. Εν πάση
περιπτώσει, έχουµε δικαίωµα να οµιλούµε και -όπως καλύτερα
από µένα γνωρίζετε- ένας φιλόσοφος είχε πει ότι κανένας δεν είναι
τόσο µεγάλος, ώστε να περιφρονήσει τον οιονδήποτε µικρό.

Κύριε Υπουργέ, έχετε ανάψει φωτιές, τουλάχιστον έτσι διαβάζω
στον Τύπο. Και δεν ξέρω -επειδή αρέσκεται και ο κ. Ευθυµίου σ’
αυτά- αν έχετε καµµία σύµβαση µε τον Ήφαιστο, µε τον οποίο,
κατά τη µυθολογία, είχε συνεργασία ο ∆ίας γιατί προµηθευόταν
από αυτόν τους κεραυνούς του!

Επί της ουσίας τώρα. Η στελέχωση της ∆ιοικούσας Επιτροπής
του Πανεπιστηµίου Μακεδονίας µε σηµαντικό αριθµό εξωπανεπι-
στηµιακών µελών και ανθρώπων που δεν έχουν σχέση µε την πε-
ριοχή και το συγκεκριµένο Πανεπιστήµιο, προκάλεσε –όπως
προφανώς γνωρίζετε- έντονες αντιδράσεις, ενώ παράλληλα, αφή-
νει διάχυτη την αίσθηση της πλήρους απαξίωσης της τοπικής πα-
νεπιστηµιακής κοινότητας. Πολλά από τα διορισθέντα στελέχη της
νέας διοικούσας επιτροπής είχαν έντονη κοµµατική δράση, γεγο-
νός που αντιµετωπίζεται µε καχυποψία από την τοπική κοινωνία,
χωρίς βέβαια αυτό να απαξιώνει –και θα ήµουν ο τελευταίος που
θα το έκανα- την ακαδηµαϊκή τους σταδιοδροµία και την επιστη-
µονική τους κατάρτιση.

Είναι προκλητικό, όµως, το γεγονός ότι δεν επιλέχθηκε ούτε
ένας πανεπιστηµιακός από τη δυτική Μακεδονία, παρά το έντονο
ενδιαφέρον που εκδηλώθηκε από τα µέλη ∆ΕΠ και παρά τις ειση-
γήσεις επί του αντιθέτου που είχε το Υπουργείο, ακόµη και από
δικά σας κοµµατικά στελέχη και δικούς σας Βουλευτές, όπως επί
παραδείγµατι του Βουλευτή ΠΑΣΟΚ Κοζάνης κ. Γιάννη Βλατή.

Σας άκουσα µε προσοχή, κύριε Υπουργέ, αλλά πείτε µου µε
ποια επιχειρήµατα θα πείσετε την τοπική κοινωνία και γενικότερα
την ακαδηµαϊκή κοινότητα για την αντικειµενικότητα της επιλογής
σας; Τι θα πείτε στα µέλη της τοπικής ακαδηµαϊκής κοινότητας;
Θα τους πείτε ότι δεν πληρούσαν τα αξιοκρατικά κριτήρια; Όχι,
βέβαια, γιατί τα βιογραφικά πολλών από αυτούς είναι καλύτερα
έναντι ορισµένων προσώπων που έχουν διορισθεί. Θα τους πείτε
ότι δεν γνωρίζουν τα προβλήµατα και τις ιδιαιτερότητες του Πα-
νεπιστηµίου στο οποίο εργάζονται επί σειρά ετών, τη στιγµή που
αυτοί οι ίδιοι έχουν στήσει το Πανεπιστήµιο και είναι αυτοί που το
έχουν υπηρετήσει από την ίδρυσή του, από το 2003, έως σήµερα;
Ούτε αυτό µπορεί να αντέξει στην οποιαδήποτε κριτική, αφού τα
περισσότερα από τα µέλη της νέας εννεαµελούς διοικούσας επι-
τροπής δεν έχουν καµµία σχέση µε την περιοχή και το συγκεκρι-
µένο Πανεπιστήµιο.

Με βάση το επιστηµονικό προσωπικό που διαθέτει σήµερα το
Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας, µόλις προσληφθούν ακόµη
τέσσερις καθηγητές -θέσεις που έχουν ήδη προκηρυχθεί και σύ-
ντοµα ελπίζουµε ότι θα πληρωθούν- το Πανεπιστήµιο θα γίνει αυ-
τοδύναµο και θα είναι έτοιµο να διενεργήσει πρυτανικές εκλογές.
Το ίδρυµα είναι στα πρόθυρα της αυτοδυναµίας. Είναι παράδοξο
το γεγονός ότι δεν δηµιουργήθηκε µια µεταβατική διοίκηση που
θα αποκτήσει µάλιστα, εµπειρία διοίκησης. Αυτοί που τώρα κρί-

θηκαν ότι δεν πληρούν τις προϋποθέσεις να καταλάβουν µία θέση
στη διοικούσα επιτροπή, ούτε ως µέλη, σε λίγους µήνες θα ανα-
λάβουν τη διοίκηση του πανεπιστηµίου.

Αυτά που αναφέρω είναι προβληµατισµοί και επισηµάνσεις της
πανεπιστηµιακής κοινότητας, καθώς και του ενιαίου συλλόγου δι-
δακτικού και ερευνητικού προσωπικού του Πανεπιστηµίου. Οφεί-
λετε να δώσετε σαφείς και εµπεριστατωµένες απαντήσεις, διότι
το αίσθηµα αδικίας και απογοήτευσης είναι διάχυτο. Άλλωστε, τα
ίδια τα µέλη της πανεπιστηµιακής κοινότητας εκτιµούν πως το Πα-
νεπιστήµιο βρίσκεται σε κοµβικό σηµείο, µε πολλά θέµατα ανοι-
κτά και οι αξιότιµοι κύριοι και η κυρία που κλήθηκαν να το
διοικήσουν -για λίγο, ουσιαστικά, καιρό- δεν θα προλάβουν να µά-
θουν επακριβώς τις προτεραιότητές του, αλλά και ούτε να προ-
χωρήσουν άµεσα στην επίλυση όλων αυτών των θεµάτων που
απασχολούν το Πανεπιστήµιο.

Ο ίδιος ο Πρόεδρος της ∆ΕΠ, έχοντας επίγνωση της κατάστα-
σης, στην πρώτη συνεδρίαση δήλωσε ότι δεν θα συζητηθούν θέ-
µατα που πηγαίνουν σε βάθος και σε λεπτοµέρεια, αλλά θα
σχηµατίσουµε µία γενική εικόνα για το πού βρισκόµαστε και πού
θέλουµε να πάµε. Φοβούµαι ότι χάνεται πολύτιµος χρόνος.

Είναι, λοιπόν, φανερό πόσο απαραίτητη ήταν στη νέα σύνθεση
η συµµετοχή µελών του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας, οι
οποίοι γνωρίζουν από πρώτο χέρι τα προβλήµατα και τις ανάγκες
του Πανεπιστηµίου σε ακαδηµαϊκό και αναπτυξιακό επίπεδο. Ήταν
απαραίτητη και αναγκαία η εµπειρία και η συνδροµή των µελών
του Πανεπιστηµίου, προκειµένου να βοηθηθούν και τα νέα µέλη
της διοικούσας επιτροπής, ώστε από κοινού να επισπευσθεί η προ-
σπάθεια δηµιουργίας ακαδηµαϊκού περιβάλλοντος, που θα τονώ-
σει την ελκυστικότητα των ακαδηµαϊκών µονάδων, το κύρος του
Πανεπιστηµίου και θα οδηγήσει στην πνευµατική και οικονοµική
ανάπτυξη της περιοχής.

Πώς θα πείσετε την πανεπιστηµιακή κοινότητα και την τοπική
κοινωνία ότι η όποια καθυστέρηση που πιθανόν θα παρατηρηθεί
προς την κατεύθυνση της αυτονοµίας του Πανεπιστηµίου, δεν θα
οφείλεται σε εσκεµµένη παρεµπόδιση της σηµερινής διοικούσας
επιτροπής, παρά τις όποιες καλές προθέσεις της, αφού η αυτο-
νοµία του Πανεπιστηµίου θα σηµάνει τη λήξη της θητείας της;

Είναι φόβοι και ανησυχίες που εκφράζονται από τους τοπικούς
παράγοντες. Προκαλεί αναστάτωση και καχυποψία αυτή η από-
φαση της Υπουργού να µη διορίσει ούτε ένα µέλος από την πα-
νεπιστηµιακή κοινότητα της δυτικής Μακεδονίας. Εκτός και αν η
Κυβέρνηση αποφάσισε να προχωρήσει στο χωροταξικό επανα-
σχεδιασµό των πανεπιστηµίων, ενώ πολλά ακούγονται για την κα-
τάργηση ή συγχώνευση πανεπιστηµιακών τµηµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, την ανοχή σας για είκοσι δευτερό-
λεπτα.

Τέλος, δεν το ήθελα, αλλά χαριτολογώντας θα το πω. Ξέρετε,
εσείς οι ίδιοι είχατε πει ότι ή αλλάζουµε ή βουλιάζουµε. Και επειδή
βλέπω να µην αλλάζετε, δεν εύχοµαι να βουλιάξετε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τις δευ-

τερολογίες.
Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ανεβαίνοντας στο Βήµα ο εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, θα περί-

µενα, σαν πρώην Υπουργός Παιδείας και γνώστης των θεµάτων
αυτών και παλιός κοινοβουλευτικός, να έχει κάνει τον κόπο να συ-
ζητήσει µε τους Βουλευτές του κινήµατος της περιοχής για να δει
τις αντιδράσεις τους. Αντ’ αυτού, ανέβηκε να µας πει το µεγάλο
έργο της εποχής Σηµίτη, µιας εποχής που σήµερα το µισό ΠΑΣΟΚ
προσπαθεί να ξεχάσει, απαξιώνοντας ταυτόχρονα και ό,τι έγινε τα
πέντε χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, που του-
λάχιστον για το Πανεπιστήµιο της ∆υτικής Μακεδονίας είναι
πολλά.

Κύριε Υφυπουργέ, τα στοιχεία που σας είπαµε, δόθηκαν από το
συνδικαλιστικό όργανο, όπως σας είπα. Και δεν είπαµε ακριβώς
εκατόν δέκα τα µέλη του ∆ΕΠ. Νοµίζω ότι είναι εκατόν πέντε ή
εκατόν επτά. Αυτά µας είπαν. Αυτά µας ανέφεραν. Άρα, δεν
µπορώ να πω πόσοι είναι ακριβώς. Ούτε καν ζήτησα τα έγγραφα.

8500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Στην πρωτολογία µου, σας είπα ότι δεν συµφωνώ κατ’ ανάγκη
µε όλα αυτά που ζήτησαν, ούτε µε το νόηµα, ούτε µε τα ακριβή
λόγια της επιστολής που κατέθεσα στα Πρακτικά, ούτε µε το τι
ακριβώς έχει ζητήσει το συνδικαλιστικό όργανο των καθηγητών.
Αλλά, εσείς δεν µπήκατε καν στον κόπο να απαντήσετε, όχι να κά-
νετε αυτό που σας ζήτησαν, αλλά να τους απαντήσετε. Και µε
αυτόν τον τρόπο τους υποβαθµίζετε, τους υποτιµάτε.

Και µην τοποθετώντας κανέναν, θα συµφωνήσω µε τον Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ που λέει ότι αυτοί οι άνθρωποι
σε λίγο διάστηµα -και θα το αναφέρω και παρακάτω πώς θα γίνει-
που θα κληθούν να αναλάβουν τη διοίκηση του πανεπιστηµίου,
δεν είναι άξιοι να µετέχουν σήµερα στη διορισµένη ∆ιοικούσα επι-
τροπή;

Άρα, αµφισβητείτε την αξιοσύνη όλων των µελών ∆ΕΠ του Πα-
νεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας.

Και για να έρθουµε πάλι στην ιστορία, γιατί είπατε, για το αν
µας πείσατε ότι δεν είναι το άπαν η αυτοδυναµία του πανεπιστη-
µίου, µπορώ να σας πω, ότι εµένα προσωπικά δεν µε πείσατε. Γιατί
σήµερα υπάρχουν τρία αυτοδύναµα τµήµατα στο Πανεπιστήµιο
∆υτικής Μακεδονίας -και εκεί είναι ο προβληµατισµός µας- το Παι-
δαγωγικό και Νηπιαγωγών της Φλώρινας και το Μηχανολόγων Μη-
χανικών της Κοζάνης και υπάρχουν και άλλα δύο τµήµατα, το
Βαλκανικών Σπουδών Φλώρινας και το Μηχανικών Πληροφορικής
και Τηλεπικοινωνιών Κοζάνης, που µε δύο καθηγητές µπορούν να
γίνουν αυτοδύναµα. Το ένα από τα δύο τµήµατα αν γίνει, θα προ-
χωρήσουµε στην αυτοδυναµία του Πανεπιστηµίου. Ευχής έργον
είναι να γίνουν και τα δύο, για να φτάσουµε σε καλύτερο αποτέ-
λεσµα.

Και βέβαια, όλα αυτά έχουν να κάνουν µε πιστώσεις. Και εκεί
είναι ο προβληµατισµός µας, µήπως απ’ αυτήν την τοποθέτηση
κρύβεται ότι δεν θέλουµε να δώσουµε τις πιστώσεις, δεν θέλουµε
να προχωρήσουµε σε πραγµατική ολοκλήρωση του έργου και σε
αυτονόµηση και αυτοδυναµία του Πανεπιστηµίου της ∆υτικής Μα-
κεδονίας.

Θέλω να πω ότι θεωρώ απόλυτα ειλικρινή τη θέση του νέου προ-
έδρου της διοικούσας επιτροπής του κ. Μανωλόπουλου, ο οποίος
στο χαιρετισµό µε την ευκαιρία της εγκατάστασης της διοικούσας
επιτροπής, δήλωσε ότι αναµένεται σχετικά σύντοµα η αυτοδυνα-
µία του Πανεπιστηµίου και η δυνατότητα αυτοκυβέρνησης του
από το εκλεκτό ακαδηµαϊκό, διοικητικό και τεχνικό προσωπικό του.
Και εσείς, αυτό που δήλωσε ο κ. Μανωλόπουλος, δεν το αναφέ-
ρετε πουθενά. Και η θέση αυτή ενισχύεται από το γεγονός, της
ανάλυψης από τον ίδιο τον κ. Μανωλόπουλο, της Προεδρίας του
Τµήµατος Μηχανικών Πληροφορικής και Τηλεπικοινωνιών Κοζά-
νης που είναι ένα από τα δύο τµήµατα που προανέφερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Επαναλαµβάνω όµως, κύριε Υφυπουργέ, ότι την ίδια βούληση

που δείχνουν τα µέλη της διοικούσας, πρέπει να δείξετε και εσείς,
η φυσική ηγεσία του Υπουργείου. Πρέπει να δείξετε ότι έχετε την
πολιτική βούληση για να ενδυναµώσετε το Πανεπιστήµιο ∆υτικής
Μακεδονίας, το Πανεπιστήµιο που το έχει ανάγκη η δυτική Μακε-
δονία και για την πολιτιστική της και για την οικονοµική της ανά-
πτυξη και γενικά για την ανάπτυξη µίας περιοχής, η οποία έχει
πολύ µεγάλη υστέρηση και έχει ανάγκη της στήριξης και να φάνει
ταυτόχρονα ότι η κεντρική διοίκηση, το κεντρικό κράτος στέκεται
στο πλευρό της.

Βέβαια, όλα αυτά µας κάνουν να επανέλθουµε στο αρχικό µας
σκεπτικό, σ’ αυτό που µας προβληµατίζει περισσότερο απ’ όλα.
Στην τοποθέτηση σας στις 2 Ιουνίου -δεν θα τη διαβάσω, την ξέ-
ρετε πολύ καλά- δεν ξεκαθαρίσατε τα πράγµατα. ∆εν ξέρω αν
έχετε στο µυαλό σας να κάνετε κάτι διαφορετικό, αν έχετε στο
µυαλό σας να συγχωνεύσετε πανεπιστήµια, αν έχετε στο µυαλό
σας να καταργήσετε πανεπιστήµια και να µεταφερθούν σχολές σε
άλλα ή και να καταργηθούν σχολές, όπως υπάρχει πρόταση ή αν
δεν το έχετε να το κάνετε και βέβαια αν θέλετε να βοηθήσετε, στο
να γίνει αυτοδύναµο το Πανεπιστήµιο της ∆υτικής Μακεδονίας,
ώστε να βοηθηθεί αυτή η περιοχή και να αναπτυχθεί περαιτέρω.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Ζήση Τζηκαλάγια, Βουλευτή της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ακούστηκαν πολλά

στην Αίθουσα και έγιναν αναδροµές αξιόλογες από κάποιους συ-
ναδέλφους, όσον αφορά την ανωτέρα και ανωτάτη παιδεία που
παρέχεται στην περιοχή µας. Η πρώτη σχολή που λειτούργησε,
είναι η ιστορική πλέον Παιδαγωγική Ακαδηµία της Φλώρινας που
λειτουργεί από το 1940 και τόσα πολλά έχει προσφέρει. Γι’ αυτό
και έκρινα σκόπιµο στην πρωτοµιλία µου, να κάνω µία αναδροµή,
διαχρονικά στα όσα προσέφεραν, ή αν θέλετε στις ευθύνες που
έχουν, οι κυβερνήσεις που πέρασαν µέχρι τώρα και φαίνεται ξε-
κάθαρα, και ουδείς µπορεί να το αµφισβητήσει, ότι η σηµερινή κυ-
βερνώσα παράταξη έχει ιστορικές ευθύνες για το µέτριο και κάτω
επίπεδο, που έχουν οι περισσότερες σχολές ανωτάτης και ανω-
τέρας παιδείας στη χώρα µας.

Όσον αφορά, την τοποθέτηση του κυρίου Πρωθυπουργού στο
νοµοσχέδιο για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», επιµένω σ’ αυτό που είπα και
δεν το αντελήφθην µόνο εγώ έτσι. Υπάρχουν τα Πρακτικά. Και ο
Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, κ. Τζαβάρας, άµεσα µετά την
οµιλία του κυρίου Πρωθυπουργού, απάντησε διά της θέσης του.
Θεωρώ ότι ήταν µία έξαρση ειλικρίνειας του κυρίου Πρωθυπουρ-
γού, όταν παραδέχθηκε κάποια πράγµατα για το ποιοτικό επίπεδο
της παιδείας που υπάρχει σε ολόκληρη την περιφέρεια ιδιαίτερα
στα ΑΕΙ και στα ΤΕΙ και για το πώς έχουν καταντήσει αρκετές απ’
αυτές τις σχολές σήµερα.

Όσον αφορά τώρα, το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας για
το ζήτηµα της επερώτησης µας που αφορά το διορισµό της διοί-
κησης της επιτροπής, στην οποία δεν συµπεριλαµβάνονται µέλη
από την πανεπιστηµιακή κοινότητα του Πανεπιστηµίου ∆υτικής
Μακεδονίας, ο κύριος Υφυπουργός το αντιπαρήλθε, λέγοντας ότι
µπορεί να µη συµµετέχουν πανεπιστηµιακοί από την κοινότητα του
Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας, αλλά συµµετέχουν προσω-
πικότητες οι οποίες προέρχονται από την περιοχή της ∆υτικής Μα-
κεδονίας. ∆εν νοµίζω ότι αυτό µας καλύπτει.

Εµείς θέλουµε το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας, το θέ-
λουµε αυτοτελές, αυτοδιοικούµενο, αυτόνοµο. Και όσον αφορά
τη σύνδεση της παραγωγής επιστηµόνων του µε τις ανάγκες της
τοπικής κοινωνίας, η Παιδαγωγική Ακαδηµία Φλώρινας έβγαλε
αξιολογότατους δασκάλους, οι οποίοι µόρφωσαν γενιές και γε-
νιές από τη γύρω περιοχή και όχι µόνο. Υπάρχει και το Τµήµα Ει-
καστικών Τεχνών. Η Φλώρινα έχει µία ιδιαίτερη παράδοση, γιατί
έχει ένα κοµµάτι του πληθυσµού της που προέρχεται από το αξιο-
λογότατο Μοναστήρι της σηµερινής FYROM, όπου µετοίκισε στη
Φλώρινα και µπόλιασε πνευµατικά και πολιτιστικά και είναι ό,τι κα-
λύτερο αυτό το Τµήµα Εικαστικών Τεχνών που υπάρχει.

Τα τµήµατα του ΑΕΙ που υπάρχουν στην Κοζάνη, όπως και αρ-
κετά των ΤΕΙ, συνδέονται µε την περιοχή, που είναι βιοµηχανική
περιοχή µε τα ορυχεία που υπάρχουν και η Καστοριά -η ιδιαίτερη
πατρίδα µου, όπως σας είπα- έχει άµεση ανάγκη όπως ειπώθηκε.
∆ηλαδή οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας έφθασαν στο να
έχει εκδοθεί το προεδρικό διάταγµα για την ίδρυση της Αρχιτε-
κτονικής Σχολής και είναι δική σας ευθύνη να το υλοποιήσετε,
γιατί το χρειαζόµαστε. Γιατί Καστοριά σηµαίνει Βυζάντιο, σηµαίνει
παράδοση και πρέπει να γίνει αυτή η σχολή για να προσφέρουµε
στις επόµενες γενιές, αυτό που χρειάζονται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαριστούµε.
Ο κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης έχει τώρα το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Παραιτούµαι, κυρία Πρόε-

δρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Βαγιωνάς έχει το

λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κι εγώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ, θέ-

λετε να δευτερολογήσετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-

θησης και Θρησκευµάτων): Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε Υφυ-

πουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-

θησης και Θρησκευµάτων): Νοµίζω ότι από τη συζήτηση που
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έγινε, προκύπτει ότι η βασική ανησυχία που διατυπώθηκε, έχει να
κάνει µε τη συµµετοχή µελών του Πανεπιστηµίου στη διοικούσα
επιτροπή..

Εγώ θα σας παρακαλούσα, τη συζήτηση µας µέσα στην Αί-
θουσα, αλλά και γενικότερα να τη διευρύνουµε έτσι ώστε να
δούµε πώς το Πανεπιστήµιο θα αποδώσει καλύτερα και θα είναι
πιο χρήσιµο για την ευρύτερη περιοχή. Αυτός πρέπει να είναι ο
στόχος. Και θα πρέπει να δούµε, εάν η τακτική που έχουµε ακο-
λουθήσει µέχρι σήµερα όσον αφορά τα Πανεπιστήµια συµπερι-
λαµβάνοµένων και των περιφερειακών, ήταν αποτελεσµατική. Να
εξετάσουµε σε ποιό βαθµό έχει βοηθήσει ουσιαστικά στην ανά-
πτυξη; Ποια είναι η διασύνδεση των ιδρυµάτων τριτοβάθµιας εκ-
παίδευσης µε τις τοπικές κοινωνίες και µε τις ανάγκες των τοπικών
κοινωνιών;

Αυτά πιστεύω ότι είναι τα κρίσιµα προβλήµατα και όταν οδη-
γούµαστε σε αντιπαραθέσεις της µορφής «ποιος έκανε ένα τµήµα
παραπάνω ή ένα τµήµα παρακάτω», πιστεύω ότι χάνουµε τον ου-
σιαστικό προβληµατισµό για τα Πανεπιστήµια.

Θα σας πω ένα παράδειγµα άµεσο, σε σχέση µε το Πανεπιστή-
µιο ∆υτικής Μακεδονίας. Τα υπάρχοντα τµήµατα µπορούν κάλλι-
στα να διαµορφώσουν διατµηµατικά προγράµµατα, ώστε να
ξεφύγουµε από τη λογική του τµήµατος που δίνει ένα πτυχίο.
Γιατί; Γιατί έχει πια αποδειχθεί ότι η υπερεξειδίκευση οδηγεί σε
ανεργία. Αυτό που χρειάζεται σήµερα αυτός που βγαίνει στην
αγορά εργασίας είναι η ικανότητα να αντιµετωπίζει πολύπλοκα και
πολύµορφα προβλήµατα. Αυτό λοιπόν, δεν επιτυγχάνεται µε το
να κάνουµε άλλο ένα τµήµα µε κάπως διαφορετικό τίτλο διότι µπο-
ρεί αυτό να ικανοποιεί κάποιες θεµιτές –να το πω έτσι- επιθυµίες.

Αυτό που έχει σηµασία είναι να δούµε, πώς µπορούµε µε το
υπάρχον υλικό και τα τµήµατα που ήδη, λειτουργούν να διαµορ-
φώσουµε προγράµµατα που θα είναι χρήσιµα για την τοπική κοι-
νωνία. Γι’ αυτό είµαι βέβαιος ότι στον προβληµατισµό που θα
αναπτύξουµε, για τον τρόπο που βλέπουµε τη λειτουργία του πα-
νεπιστηµίου οι παρατηρήσεις και η συνεισφορά και από τη δική
σας τη µεριά, θα είναι χρήσιµη για να δούµε και το Πανεπιστήµιο
της ∆υτικής Μακεδονίας, να προσφέρει αυτό που και εσείς και
εµείς θέλουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε.
Θέλετε το λόγο, κύριε Ταλιαδούρε;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τι χρόνο θα χρειαστείτε;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Τρία µε τέσσερα λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ταλιαδούρος έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Η βασική µας ανησυχία, κύριε Υπουργέ, είναι πρώτον εάν θα

προχωρήσει µε τους ίδιους ρυθµούς, που µέχρι χθες είχαµε, η οι-
κονοµική στήριξη του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας, η στή-
ριξη σε έργα υποδοµής, σε εξοπλισµό και βεβαίως, σε προσωπικό,
ώστε να αποκτήσει σύντοµα, εντός του 2010 την αυτοδυναµία του.
Αυτή είναι η βασική ανησυχία που κρύβεται πίσω απ’ αυτήν την
επερώτηση, φόβοι για καθυστέρηση, φόβοι για αναστολή αυτής
της δηµιουργικής προσπάθειας που έγινε αυτά τα χρόνια για το
Πανεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας.

Θα ήθελα επίσης, σε όσα ανέφερε πριν ο εκλεκτός συνάδελ-
φος και πρώην Υπουργός, ο κ. Ευθυµίου, να πω ότι δεν στερή-
σαµε καµµία δυνατότητα σε ελληνικά πανεπιστήµια να έχουν
ξενόγλωσσα τµήµατα. Αντίθετα, µε νόµο που ψηφίσαµε για τα µε-
ταπτυχιακά, πέραν της ίδρυσης του ∆ιεθνούς Πανεπιστηµίου, δώ-
σαµε τη δυνατότητα διεθνών συνεργασιών.

Αποτέλεσµα, των διεθνών συνεργασιών που έχουν αναπτύξει
τα ελληνικά πανεπιστήµια µας, είναι ότι πριν από δύο χρόνια η Ια-
τρική Σχολή του Πανεπιστηµίου Πατρών έκανε συνεργασία για µε-
ταπτυχιακές σπουδές µε το διεθνούς φήµης αµερικάνικο ίδρυµα
το JOHNS HOPKINS. Αποτέλεσµα αυτής της προσπάθειας είναι
ότι το Πανεπιστήµιο Αιγαίου είναι το κέντρο των ευρωµεσογειακών
σπουδών, στο πλαίσιο της Μεσογείου. Άρα, όχι µόνο δεν στε-
ρούµε, αλλά προωθήσαµε µε νοµοθετικές ρυθµίσεις και µε έργα

στην πράξη.
Σε ότι αφορά την αξιολόγηση, η αξιολόγηση εισήχθηκε για

πρώτη φορά στην Ελλάδα µε το ν. 3374/2005. Θεσπίσθηκε η αρχή
διασφάλισης της ποιότητος και άρχισαν να αξιολογούνται µε συ-
στηµατικό τρόπο, από ελληνικές αρχές και µε καθηγητές που έρ-
χονται και από ξένα ιδρύµατα, τα ελληνικά µας πανεπιστήµια.

Πολλά τµήµατα που είχαν ιδρυθεί, όπως είπατε το 2000 και το
1999, στην περιφέρεια, πανεπιστήµια και ΤΕΙ, καλώς µεν ιδρύθη-
καν, στηρίζουν την ελληνική περιφέρεια, στηρίζουν την ανάπτυξη,
συνδέουν την παραγωγική διαδικασία µε την πανεπιστηµιακή,
αλλά το σύνολο αυτών των τµηµάτων και πανεπιστηµίων και ΤΕΙ
δεν είχε επαγγελµατικά δικαιώµατα. Και έγινε ένας σκληρός αγώ-
νας, για να αντιµετωπιστεί αυτό το ζήτηµα.

Και την πενταετία που είχαµε την ευθύνη, αυξήθηκε δραµατικά
η χρηµατοδότηση των πανεπιστηµίων και των ΤΕΙ. Είναι ενδεικτικό
ότι η χρηµατοδότηση αυξήθηκε για τις λειτουργικές δαπάνες των
ιδρυµάτων κατά 60%, για τα συγγράµµατα κατά 87% και για τη
φοιτητική µέριµνα των πανεπιστηµίων κατά 26%. Και η επιχορή-
γηση για τις λειτουργικές δαπάνες των ΤΕΙ, αυξήθηκε κατά 95,84%
τα πεντέµισι αυτά χρόνια.

Η προσπάθεια για στήριξη της ανώτατης εκπαίδευσης θεωρώ
ότι είναι κοινή και χρειάζεται στήριξη απ’ όλες τις πτέρυγες της
Βουλής. ∆εν απαξιώνουµε καµµία προσπάθεια και το έργο κανε-
νός. Σηµειώνουµε, όµως, την σηµαντική προσπάθεια που έγινε επί
των ηµερών µας και βοήθησε στην ανάπτυξη των πανεπιστηµίων.

Χρειάζεται, λοιπόν –και µε αυτό κλείνω, κυρία Πρόεδρε- το Πα-
νεπιστήµιο ∆υτικής Μακεδονίας, το οποίο στηρίχθηκε και προ-
σφέρει σε όλη την κοινωνία της Μακεδονίας, προσφέρει στα
Βαλκάνια, είναι µια σηµαντική και εθνικά κρίσιµη η θέση του, που
βρίσκεται εκεί και µπορεί να συµβάλει ουσιαστικά για την προώ-
θηση της ανώτατης εκπαίδευσης και της ανάπτυξης της περιοχής
µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν πρέπει αυτή η προσπάθεια να ανακοπεί. Αντίθετα, να προ-
χωρήσει, αν είναι δυνατόν και µε ακόµα γρηγορότερα βήµατα. ∆εν
είναι τίποτα το να ολοκληρωθούν οι διορισµοί των νέων µελών
∆ΕΠ και να ολοκληρωθούν οι άλλες δύο εκλογές για δύο νέα µέλη
∆ΕΠ και να είναι αυτοδύναµο το πανεπιστήµιο.

Και κλείνω λέγοντας ότι τις επιλογές αξίων ανθρώπων που έγι-
ναν από την προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όπως ο καθη-
γητής κ. Σκαλκέας ή ο κ. ∆ηµόπουλος που αναφερθήκατε, εµείς
δεν τις αλλάξαµε. Ο κ. Σκαλκέας παρέµεινε καθ’ όλη τη διάρκεια
πρόεδρος της διοικούσης επιτροπής του Πανεπιστηµίου της ∆υ-
τικής Ελλάδος και ο κ. ∆ηµόπουλος, µέχρι πριν από λίγο διάστηµα,
ήταν πρόεδρος της διοικούσας επιτροπής του Πανεπιστηµίου Πε-
λοποννήσου. Και οι δύο συνετέλεσαν σηµαντικά στην ανάπτυξη
αυτών των ιδρυµάτων.

Αυτό δείχνει ότι δεν ήταν ποτέ, ούτε στις προθέσεις µας, το να
βάλουµε κοµµατικές επιλογές. Μας ενδιέφερε η αξιοκρατική επι-
λογή, γιατί αυτή βοηθάει την πατρίδα µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζή-
τηση επί της υπ’ αριθµόν 29/24/17-03-2010 επερωτήσεως Βου-
λευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το διορισµό ∆ιοι-
κούσας Επιτροπής Πανεπιστηµίου ∆υτικής Μακεδονίας

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 8 Ιουνίου 2010 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

8502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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